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Teşkilatımızın değerli temsilcileri,
9 Mayıs 2010 yılında aldığımız
bayrağı daha da yükseğe taşımaya

çalışarak bugünlere geldik. Yani 4 yıllık görev
süremizi tamamladık ve hatasıyla sevabıyla
gerçekleştirdiğimiz icraatlarımızı 34. Olağan
Genel Kurulu’muzda takdirinize sunmak üzere
hazırlandık.

Değerli başkanlar 34 yıl önce adım attığım
teşkilatımızda geldiğim makamın
sorumluluğunun farkındayım. İnsanlar başında
bulunduğu kuruma, bilgisi, tecrübesi, alın teri
ve çapı kadar hizmet verebilirler. Teşkilatta
çıraklık, kalfalık ve hatta ustalık döneminde de
hayatım öğrenmekle geçti. Yani yeterli
tecrübeye sahip olduğum gibi alın terimi
sonuna kadar kullandığımı tüm teşkilat
mensupları yakından bilmekteler. 34 yıllık
tecrübemle 34. İSTESOB Kongresi’nde
teşkilatımın da isteği ile yine adayım. Bugüne
kadar birlik başkanlığımda onurumla, guru-
rumla ve alın terimle hizmet verdim. Şimdi de
onurumla, gururumla, hizmetlerimle adayım.

Kıymetli teşkilat mensupları kurumumuzun
her kademesinde görev yaptım. Her kademede
yoluma taş koyanlar olabildi. Ancak bu defa da
seçimli genel kurula birkaç hafta kala çirkin
saldırılara muhatap oldum. Bunları da normal
karşılıyorum. Çünkü bulunduğumuz mevki bir
zirve ve buraya gelirken ateşten bir gömlek
giydiğimizin farkındayız. Zirvede bulunanların
taşlandığı bir dünyada elbette bizim için de
senaryolar yazılıp teşkilatta mide bulandırma
operasyonuna girilecekti. Nitekim odalara

isimsiz mektup yazarak kendini gizleyen ama
kim oldukları bilinen çapsız insanların
girişimlerini, hazımsız insanların hezeyanı
olarak yorumluyorum.

İSTESOB’un çok değerli delegasyonu, geçen
4 yıllık dönemde başta eğitime çok önem
verdik. Gerek teşkilatımıza gerekse esnaf
sanatkara mevzuatlarla ilgili onlarca eğitim
programları uyguladık. Ayrıca yasalara,
mevzuatların uygulanmasına önem verdik.
Esnaf sorunlarının ve odalarımızın
güçlendirilmesi konusunda büyük mücadele
verdik. Sosyal ve kültürel faaliyetler konusunda
hayli hassas davrandık. Ve en önemlisi
sıkıntıların aşılması için yerel yönetimlerle
ilişkilerimizi seviyeli bir dengede tutmaya özen
gösterdik.

Yeni dönemde de Yüce Rabbimin izniyle
ve de değerli bir yönetim kadrosuyla
görevimizi onurumuzla, gururumuzla
sürdüreceğimize canı gönülden inandığımı
belirtmeliyim. İSTESOB’un 34. Olağan Genel
Kurulu’nun teşkilatımıza, İstanbul esnaf
sanatkarına ve ülkemize hayırlar getirmesini
diliyorum. Sağlıcakla kalın. 

BAŞKANDAN

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz

34 YIL VE  
34. KONGRE
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YAZICI’DAN ESNAFA
TAKSİT MÜJDESİ

Bakan Hayati Yazıcı, esnafı son derece kötü etkileyen kredi kartı taksit
sınırlaması kararında esnafın lehine düzenleme yaptıklarını açıkladı.  

Kredi kartına taksitli satışlarda yeni düzenleme

Gümrük ve Ticaret
Bakanı Hayati Yazıcı,
Bankacılık Düzenleme

ve Denetleme Kurumu'nun
(BDDK) kredi kartlarının
taksitlendirmesine ilişkin yaptığı
düzenlemeden, esnaf ve
sanatkârların çıkarıldığını bildirdi.
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz da
karardan duyduğu memnuniyeti,
”Esnafın yüzü gülecek”
sözleriyle ifade etti.

17. Geleneksel Tüketici
Ödülleri törenine katılan Gümrük
ve Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı,
burada esnaf sanatkârları sevin-
diren açıklamalarda bulundu.
Bakan Yazıcı, esnafı son derece
kötü etkileyen kredi kartı taksit
sınırlaması kararında esnafın
lehine düzenleme yaptıklarını
açıkladı.  

Kredi kartında taksitlendirme-
lere ilişkin düzenlemeler
gerçekleştirildiğini hatırlatan
Bakan Yazıcı, BDDK tarafından
yapılan düzenlemenin Ocak’ta
yürürlüğe girdiğini kaydetti. Bu
süreçte piyasada oluşan şartları
incelediklerini söyleyen Bakan
Yazıcı,  yeni düzenlemenin esnaf
sanatkarlar açısından bir soruna
yol açtığına dikkat çekti. 

Bakan Yazıcı şöyle devam etti:
"Esnaf sanatkar, dükkanına
temin ettiği malları taksitle
alıyordu. Bu onlar için de
uygulandı. Esnaf sanatkar,
ürünlerini kredi kartı
taksitlendirmesi yapamıyordu.
Şimdi, yeni düzenleme ile
değiştirildi. Esnaf ve
sanatkarlar, kapsam dışına
çıkarıldı." 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
kredi kartında taksit sınırlaması
kapsamından esnafın
çıkartılmasından duyduğu
memnuniyeti dile getirdi. Bu
kararla esnafın elinin
güçleneceğini belirten Yılmaz,
”Kredi kartına taksitine sınır
getirilmesi en çok esnafı
vurmuştu. Zaten zor günler
yaşayan esnaf bu kararla bir
darbe almıştı. Şimdi esnaf rahat
bir nefes alacaktır. Piyasada da
olumlu bir hareketlenme
yaşanacağını umuyoruz”
şeklinde konuştu.

YENI KANUN 28 MAYIS
2014'TE YÜRÜRLÜĞE
GIRECEK

'BDDK'nın kredi kartlarıyla ilgili
üzerinde çalıştığı düzenlemenin'

sorulması üzerine Bakan Yazıcı, şu
bilgileri verdi: "Bildiğiniz gibi
Tüketicinin Korunması
Kanunu'nu Meclis'ten Kasım
2013'te geçirdik ve bu kanun
6502 Sayılı Tüketicinin
Korunması Kanunu 28 Kasım
2013'te yayınlandı. Şu anda
eski Tüketiciyi Koruma Kanunu
uygulanıyor. 28 Mayıs 2014'ten
itibaren yeni kanun, 6502 Sayılı
Kanun yürürlüğe girecek. O
kanun çıkış şemasında, en çok
gündeme oturan konulardan
birisi de bankaların faiz dışı
gelir kalemlerine ilişkin
aldıkları ücretlerdi. Bütün
bankaları dikkate aldığımızda
60-65'i geçiyordu bu ücret
kalemleri. Bu alanları
düzenledik."

Hayati Yazıcı
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HABER

‘Kapatıyoruz’, ‘Zararına Satış’ 
gibi aldatıcı ilanlara sınırlama

Mayısta yürürlüğe
girecek Tüketici
Kanunu’ndaki Fiyat

Etiketi Yönetmeliği’nde, lokanta,
kafe ve benzeri yerlerde tarife ve
fiyat listelerinin işyerinin dışında
da gösterilmesi zorunluluğu
getiriliyor. Tarife ve fiyat listesinde
gösterilen fiyatların dışında, servis
ücreti, işçilik ücreti veya herhangi
bir isim altında başka bir ücret
alınması halinde, bunun tarife ve
fiyat listesinde gösterilmesi
mecburi olacak. Yönetmelikte
ayrıca, lokanta vb. işletmelerin
fiyat listelerinin okunabilir ve kafa
karıştırıcı olmaması gerekiyor.

İNDİRİM SATIŞLARLARA
SÜRE SINIRI

Tüketici Kanunu’ndaki ‘Fiyat
Etiketi Yönetmeliği Taslağı’na
göre, bir ticari işletmenin

kapanması, işyeri adresi veya
faaliyet değişikliği sebebiyle
yapacağı indirimli satışların süresi
3 ayı geçemeyecek. Ürünlerde
indirim hesaplanırken bir önceki
fiyat esas alınacak.

Vitrine ‘Kapatıyoruz' ve
‘Zararına Satış' yazılı levha asarak
indirimli satış yapıyormuş gibi
görünen ancak tüketiciyi yanıltan
işyerleri engellenecek.

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı
tarafından ‘Fiyat Etiketi
Yönetmeliği'nde haksız rekabet
oluşturduğu eleştirileriyle
gündeme gelen ‘kapatıyoruz'
ilanlarına düzenleme getiriliyor.
Yönetmeliğe göre, bir ticari
işletmenin kapanması, işyeri
adresi veya faaliyet konusu
değişikliği nedeniyle yapacağı
indirimli satışların süresi 3 ayı
geçemeyecek. Ayrıca indirimli

satışı yapılan mal veya
hizmetlerin indirimli satış
fiyatları ve indirimden önceki
fiyatı aynı büyüklükte görülebilir
bir şekilde yazılacak. Satışa
sunulmuş ürünlerin indirim
miktarı hesaplanırken bir önceki
fiyat esas alınacak. Yine bu
etiketlerde de ürünün veya
hizmetin indirim öncesi satış
fiyatı ve indirimli satış fiyatı aynı
büyüklükte yazılacak. 

Esnaf ve tüketici birlikleri,
yanıltıcı olduğu ve haksız
rekabete neden olduğu için
‘kapatıyoruz' ilanlarına tedbir
alınmasını istemişti. Esnaf,
‘kapatıyoruz' ilanları nedeniyle
esnafın mağduriyet yaşadığını,
‘son indirim', ‘tahliye nedeniyle
taşınıyoruz' gibi reklamların bir yıl
boyunca sürdüğüne dikkat
çekmişti. Bu tarz ilanlar nedeniyle
haksız rekabet yaşandığını ve
bunlara bir sınırlama getirilmesini
talep etmişti.

MAYIS’TA GIDA İŞYERLERİNE YENİ DÜZENLEME

Bakanlık, haksız rekabet ve tüketiciyi yanılttığı gerekçesiyle
‘Kapatıyoruz” şeklinde afişlere izin vermeyeceklerini duyurdu.

Lokanta, kafe ve benzeri yerlerde tarife ve fiyat listelerinin işyerinin 
dışında da gösterilmesi zorunluluğu geliyor.  İndirimli satışların süresi 3 ayı 
geçemeyecek.
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MAYIS’TA GIDA İŞYERLERİNE YENİ DÜZENLEME

“SORUNLARI BİRLİKTE 
ÇÖZELİM”

30 Mart 2014’te
gerçekleşen yerel
seçimlerde başarıyla

ayrılan Kadir Topbaş, 3. defa
seçilmiş ve bir rekora imza
atmıştı. İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanı Faik Yılmaz ve yönetim
kurulu üyeleri, Kadir Topbaş’ı
yeniden seçilmesi nedeniyle
tebrik ziyaretinde bulundu. 

Seçimler önceki sözünü yine
tekrarladı. “Sorunları birlikte
çözeceğiz” diyen Topbaş
İSTESOB bünyesindeki oda
başkanı ve yöneticileri ile seçim
öncesinde bir araya geldiğinde
”Bir esnaf olarak söylüyorum.
Bize karşı güveniniz var,
beklentiniz yüksek. Esnaflık
sebat, azim, gayret ister.

Sizlerin güven duygusuna
layık olmak istiyoruz. Sizin
başarınız, kentimizin
başarısı demektir. Esnaf
aileden gelen biri olarak
'esnafın derdine nasıl çare
olacağım?' diye
düşünüyorum. Esnafın
sorunlarını beraber
çözeceğiz” ifadelerini
kullanmıştı. 

İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz da seçim başarısından
dolayı Topbaş’ı kutlarken,
bugüne kadar esnafa verdiği
destek için de teşekkür etti.
Yılmaz, bundan sonra da
koordineli çalışarak şehrin
temel sorunlarını beraber
çözmeyi ümit ettiklerini
söyledi.

İSTESOB Yönetim Kurulu Üyeleri, İBB Başkanı Kadir Topbaş’ı makamında 
ziyarette etti ve yeniden seçilmesinden dolayı kutladı. Topbaş, seçim öncesi 
dile getirdiği, “Sorunları beraber çözeceğiz” sözlerini yineledi.

TOPBAŞ’A TEBRİK ZİYARETİ

Faik Yılmaz, Kadir Topbaş’a hayırlı olsun dileğini iletti.



HABER

8İstanbul Esnaf

İstanbul Düğün Salonları
İşletmecileri Esnaf Odası,
düğün salonlarının özellik arz

eden bina kapsamından çıkarılması
için verdiği mücadeleyi kazandı.
Özellik arz eden bina şartı
nedeniyle ruhsat alamayan düğün
salonları işlerinden olma tehlikesi
ile karşı karşıyaydı. Esnaf odası,
ruhsat almanın zorluğu nedeniyle
sektördeki kayıt dışı oranı da
gittikçe arttığına dikkat çekmişti.

9207 sayılı İş Yeri Açma ve
Çalışma Ruhsat Yönetmeliği’nin 5/c
bendinde düğün salonu açmak
isteyen işletmelerden, inşaat
ruhsatında “Özellik arz eden bina”
şartının yazılması isteniyordu.
İstanbul Toplantı ve Düğün Salonu
İşletmecileri Esnaf Odası Başkanı
Ümit Yaşar Demir, Türkiye ve
İstanbul’da düğün salonlarına
uygun, “özellik arz eden bina” yazılı
yapı bulunmadığını ve bu nedenle
bir çok işletmenin ruhsatsız
çalışmak zorunda kaldığını geniş
bir basın açıklamasıyla

kamuoyuna duyurmuştu.
İstanbul İmar Yönetmeliği’nin

yürürlükten kalkarak Planlı Alanlar
Tip İmar Yönetmeliği hükümlerinin
uygulanmaya başlandığı, Planlı
Alanlar Tip İmar Yönetmeliği’nde
düğün salonlarının özellik arz eden
kapsamında olup olmadığına ilişkin
bir hüküm yer almadığını geçtiği-
miz aylarda duyurulmuştu. Konuya
netlik kazandırmak isteyen esnaf
odası bakanlığa yazı yazdı. Çevre ve
Şehircilik Bakanlığı Mesleki
Hizmetler Genel Müdürlüğü,
imar yönetmeliğinin
değiştirilmesiyle düğün
salonlarının “özellik arz eden bina”
kapsamında olmadığını açıkladı.
Bakanlığın yazısında şu konuya da
dikkat çekildi. İlgili yazıda;  İş Yeri
Açma ve Çalışma Ruhsatlarına
ilişkin yönetmelik, Binaların
Yangından Korunması Hakkında
Yönetmelik ve Otopark
Yönetmeliği’nde belirtilen kriter-
lerin devam ettiğinin altı çizildi.

Esnaf odası Başkanı Demir,

karardan duyduğu
memnuniyeti dile getirirken,
”Düğün salonları işletmecilerinin
sırtından büyük bir yük kalkmış
oldu. Katkısı bulunan herkese
teşekkür ediyorum. Şimdi düğün
salonları, fenni, sıhhi, yangın
güvenliği gibi şartları yerine
getirmek kaydıyla, gönül
rahatlığıyla işlerini yapabilecek”
dedi.

Yazın ilk müjdesi düğün 
salonlarına geldi. Çevre ve
Şehircilik Bakanlığı, düğün
salonlarının “Özellik arz
eden bina” kapsamında 
olmadığını 
açıkladı.  Ümit Yaşar Demir, uzun yılları aşan bir mücadele sonunda,

düğün salonlarının “özellik arz eden bina” kapsamında
çıkması için verdiği mücadelede mutlu sona ulaştı.

BİR İYİ HABER DE BAKANLIKTAN

Düğün saloncularına
bir müjde daha...



Düğün saloncularına
bir müjde daha...
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2010-11-12-2013     FAALİYETLERİ 

Faik Yılmaz
başkanlığındaki İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar

Odaları Birliği yönetimi, son dört
yıllık süreçte sadece İstanbul’daki
esnafın değil, tüm Türkiye’deki
esnafın problemleri için büyük
mücadele verdi. Esnafın lehine
yasal düzenlemeler çıkması için
komisyonlar oluşturan İSTESOB,
eğitim, sosyal sorumluluk ve
ekonomik alanlarda da esnaf
sanatkârın lehine büyük atılımlar
gerçekleştirdi.  

İşte İSTESOB’un
gerçekleştirdiği faaliyetler ile
atılımlardan bazıları ve son
dört yılın kısa bir özeti şöyle
sıralandı;

YASAL FAALİYETLER
İSTESOB yönetimi, esnafın

sıkıntı duyduğu konuları

aşmak için yeni yasal
düzenlemelerin peşine düştü.
Son 4 yılda İstanbul ve
Ankara’da yoğun mesai
harcayan yönetim, esnafın
taleplerini de bir çözüm dosyası
haline getirerek, yetkili kurum ve
kuruluşlara sundu. Yönetimce
yürütülen müzakerelerin olumlu
sonuçları, gerek yeni çıkan
yasalara, gerek mevzuat ve
yönetmeliklere de yansıdı.
Böylece esnaf rahat bir nefes
alma imkanı yakaladı. 

ESNAF VE SANATKARLAR
DEĞİŞİM DÖNÜŞÜM DESTEK
(3D) STRATEJİ BELGESİ VE
EYLEM PLANI (ESDEP)
HAZIRLANDI

İSTESOB yönetimi, ESDEP
projesinin tam anlamıyla
ortasında yer aldı.  Komisyonlara
bizzat Faik Yılmaz katıldı.
Hazırlanan  rapor tüm
katılımcıların ilgisini çekmeyi
başardı. İSTESOB’un raporu, Esnaf
Şurası hazırlık çalışmalarında da
ciddi manada rağbet gördü,

önemli bir bölümü kabul
edildi.

BİRİKMİŞ BORÇLARA ÖDEME
KOLAYLIĞI

İSTESOB’un ve Başkan
Yılmaz’ın medyada uzun süre
yer alan açıklamalarının
ardından Torba Yasasının

09 Mayıs 2010 tarihinde İSTESOB bayrağını teslim alan Faik Yılmaz 
başkanlığındaki yönetim kurulu o günden bugüne oldukça önemli faaliyetleri
gerçekleştirdi.

Başkan Faik Yılmaz, sık sık esnafı ziyaret 
etti ve sorunlarını dinledi.



11 İstanbul Esnaf

çıkmasıyla esnafın birikmiş vergi
ve SGK prim borçlarına büyük
ödeme kolaylığı bir yasayla geldi.
Mükelleflerin dört gözle beklediği
torba yasa, 25 Şubat 2011
tarihinde Cumhurbaşkanı’nın
onayının ardından Resmi
Gazete’de yayınlanarak
yürürlüğe girdi. 

PAZAR YERLERİNİN
ÖZELLEŞTİRİLMESİ İPTAL

Pazar yerlerinin
özelleştirilmesi ile ilgili yasa
tasarısı teklifi pazarcılarda
tam bir paniğe yol açtı.
İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB)
Başkanı Faik Yılmaz, “Pazarları
özelleştirirsek bir kişinin
sahipliğinde AVM’lere
benzetiriz, bundan tüketici de
olumsuz etkilenir” dedi. 

Pazar yerlerinin ellerinden
alınıp özelleştirilmesi tehlikesi ile
karşı karşıya kalan pazarcılar,
Meclis’ten gelen haberle derin bir
nefes aldı. Pazar yerlerinin
özelleştirilmesi projesi iptal
edildi.

KORSAN TAKSİ YASASI ÇIKTI
TBMM İçişleri Komisyon

Toplantısı’na İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz da katılarak korsanın
önlenmesi konusunda bir rapor
sundu. Korsan Taksi Yasası’nın
mecliste kabul edilmesinin

ardından taksici esnafı, İSTESOB
binası önünde Başkan Faik
Yılmaz’a bir demet çiçekle Korsan
Yasası’ndaki mücadele için
teşekkür ettiler.

2013’TE BELGESİZLERE PARA
CEZASI UYGULAMASI ESNETİLDİ

5596 Sayılı yasa, 2013 yılı
başından itibaren gıda üretimi
yapan işletmeler İzin Belgesi
almak zorunda kaldı. İzin Belgesi

dışında olan gıda üreticileri de
İstanbul’da kurulan 39 İlçe
Tarım Müdürlüğü’ne kayıt
yaptırmak zorunda kaldılar.
Ceza uygulamalarına karşılık
İSTESOB yönetimi cezaların
biraz olsun esnetilmesi
konusunda girişimlerde

bulundu.

ESNAF SORUNLARI MECLİS’TE
ÖNERGE OLDU

MHP İstanbul Milletvekili Celal
Adan ve CHP İstanbul Milletvekili
Faik Tunay, esnaf sorunlarını
meclise taşıdılar. MHP milletvekili
ve CHP milletvekili Faik Tunay
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz’ı
ziyaret ederek sorunları dinlediler
ve ellerinde bir dosya ile ayrıldılar.

2010-11-12-2013     FAALİYETLERİ 
İSTESOB’DA 

4 YILIN
BELGESELİ

Başkan Faik Yılmaz, pazarların nabzını
yakından tuttu. Gelişmeleri sürekli 

yakından izledi.
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Aynı milletvekilleri daha sonra
mecliste sorunlarla ilgili önerge
verdiler.

FİYAT TARİFESİNDE YETKİ
İSTESOB’UN

İSTESOB, tarifelerde yetkinin
kendisinde olduğunu defaatle
ilgili kurumlara ilan etti ve
odaların fiyat tarifesinde söz
sahibi olması için
mücadele verdi. İSTESOB,
2011 ve 2013 yılları pide
fiyatlarının
belirlenmesinde son sözü
söyledi. Pidenin fiyatını
300 gramı 1,5 TL, 600
gramı 3 TL olarak açıkladı
ve 5 yıldır zam alamayan
fırıncı esnafının yüzünü
güldürdü.

İSTESOB, okul servis
taşımacılığında 2013-2014 yılı için
yüzde 10 zam yaptıklarını
açıkladı. Tamamı ithal edilen
susam fiyatının 4 liradan 10 liraya
çıkması ve un fiyatlarındaki
artıştan dolayı da simit
fiyatlarında yüzde 40 artış
yapıldı.

ESNAF VE SANATKARLAR
ŞURASINDA İSTESOB
TALEPLERİNİ AÇIKLADI

Esnaf ve Sanatkarlar Genel
Müdürlüğü’nde Kızılcahamam’da
Esnaf Şurası yapıldı. Bu çalıştaya
katılan İSTESOB, esnaf için hayati
öneme sahip konuları gündeme

getirdi. Bu konulardan bazıları
şunlar oldu; Esnaf ve
sanatkârların tanımı, Esnaf ve
sanatkârların sicil kaydının
kapatılması sırasında harç, ilan
bedeli v.s. hiçbir ad altında bedel
alınmaması, Esnaf ve
sanatkârların ticari defterlerinin
ilgili oda tarafından tasdik
edilmesi ve tutulması, Esnaf ve

sanatkâra, işyeri açma halinde 5
yıl süreyle vergi alınmaması ve
daha sonraki yıllarda kademeli
olarak (% 10’a kadar) vergi
alınması.

KAPASİTE RAPORLARINDA
KARGAŞA ÖNLENDİ

Odadan bağımsız gıda
mühendislerinin hem fahiş
fiyatla hem de işyerlerini
incelemeden rapor hazırladıkları
gerekçesiyle yönetmelikte
değişiklik istendi. Sistemin ancak
odalarla sözleşmeli çalışan
mühendislerce düzeleceği
belirtildi.

YÜKSEK SEÇİM KURULU
KARARINA İTİRAZ

Yüksek Seçim Kurulu’nun,2
milyonu aşkın meslek odası
başkan ve kurul üyelerini, mahalli
seçime aday olmak için
görevlerinden istifa etmek
zorunda bırakan yeni kararı
büyük tepkiye yol açtı. İSTESOB
bu karara itiraz etti ve esnaf odası

yöneticilerinin yerel
seçimlere katılabilmesi için
çalışma yürüttü.

İTHAL KUMAŞA KOTA
DOKUMACILARI
SEVİNDİRDİ

Yıllardır ülkemize Çin ve
Uzakdoğu’dan gelip
kuralsızca sokulan ucuz ve
kalitesiz hazır giyim
ürünlerine ve kumaşlara

kota uygulaması başlatıldı. 13
Ocak 2011 tarihli Resmi
Gazete’de yayınlanan
uygulama 15 Ocak tarihinde
yürürlüğe girdi.

TÜRK DAMAK TADI 
SİMİTE ULUSLARARASI
PATENT...

ABD Başkanı Barack
Obama’nın, Yunan baklavasına
hayran kaldığı haberlerinden
sonra yüzyıllardır Türk ürünü olup
da Yunanlıların sahiplenmesine
karşılık Türk simitine uluslararası
patent alınması konusunda
talepte bulunuldu.

Oda başkanları görevleri süresince esnafın sesi olmak
için büyük çaba sarf etti.
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MİNİBÜSLERİN MÜKTESEP HAK
ARAYIŞINDA KARARLI DURUŞ
SERGİLENDİ

Minibüsçüler, Büyükşehir
Belediyesi ile yapılan
görüşmelerde masaya hangi
şartlarda oturacağını belirledi.
Toplantılarda güç birliği vurgusu
ağır basarken; oda başkanları,
haklarını almadan bu yoldan
dönmeyeceklerini gösterdiler.
Birçok konuda çözüm ve
kazanımlar gerçekleşti.

SALİH KAPUSUZ’A SORUNLAR
VE ÇÖZÜM ÖNERİLERİ DOSYASI

Ak Parti Sivil Toplum
Kuruluşlarından Sorumlu Genel
Başkan Yardımcısı Salih
Kapusuz ve beraberindeki dört
milletvekili İstanbul Wow Otel’de
İSTESOB yönetimi ve oda
başkanları ile bir araya geldi.
Başkan Faik Yılmaz burada,
Türkiye’deki 6 milyonu aşkın esnafı
yakından ilgilendiren sorunları ve
çözüm önerilerinin yer aldığı
dosyayı Salih Kapusuz’a tek tek
anlatarak sundu.

YENİ ‘HALK’ ŞİRKETLERİ
KESİNLİKLE YOK!

İSTESOB Yönetim
Kurulu’nun,  İBB Başkanı
Kadir Topbaş’ı makamında
ziyaretinde, Halk Ekmek,
Halk Et, Halk Çiçek gibi
yapılanmaların esnafı
tedirgin ettiğini bildirmeleri

üzerine İstanbul Büyükşehir
Belediye Başkanı Kadir Topbaş,
esnafı mağdur etmeyeceğini
açıkladı. Ve üzerinde çalışılan
“Halk Kasap” konusunu iptal
ettiklerini açıkladı.

FAHİŞ SİGORTA PRİMLERİNİN
ÖNLENMESİ İÇİN ÇALIŞMA
YAPILDI

Sigorta şirketlerinin,
minibüslere zorunlu trafik
sigortasında uyguladığı acımasız
fiyat politikaları hükümet
yetkililerine aktarıldı. Bu konuda
Salih Kapusuz ve Mustafa Elitaş
ile görüşmeler yapıldı. Hazine
Müsteşarlığı’nın yayınladığı
genelge ile iptal edilen uygulama
daha sonra yeniden uygulandı.

HALK OTOBÜSÜ İHALE HABERİ
TEDİRGİN ETTİ VE İSTESOB
HAREKETE GEÇTİ

İSTESOB’a bağlı motorize oda
başkanları toplantısında “Halk
Otobüsü İhalesine HAYIR” kararı
çıktı. Kararlı duruş ve Büyükşehir
Belediyesi ile görüşmelerin
ardından konu iptal edildi.

VALİLİK KOMİTE 
KARARI’YLA İTO’DAKİ 
ÜYE GERİ ALINDI

Bakanlık tebliği ticaret
odalarına üyelik kaydını durma
noktasına getirdi. Eski esnaf
üyelerin üyeliklerinin iptali
başladı. İstanbul Valilik Mutabakat
Komitesi bir berber üyenin
İTO’dan İSTESOB’a geçmesine
hükmetti. İTO esnaf konumundaki
üyeleri geri isteyen “Esnaf
Odaları”na olumlu cevap verdi.

EĞİTİM
Faik Yılmaz’ın göreve geldiği ilk

günden beri vurguladığı eğitim
konusu, İSTESOB’un 4 yılına
damga vuran gelişmeler arasında
yer aldı. Özellikle İSTESOB

Okulu’nun temelinin
atılması, çıraklık ve mesleki
eğitimde bir dönüm
noktası olarak algılandı.

İSTESOB OKULU
İSTESOB Yönetim

Kurulu’nun eğitim
konusundaki en büyük

İSTESOB’DA 
4 YILIN

BELGESELİ
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adımı, kendi adını
taşıyan bir okul inşaatını
gerçekleştirmek oldu.
Başkan Faik Yılmaz,
İkitelli OSB
yönetiminden talep
ettikleri 4 dönüm
büyüklüğündeki arsanın
alınması konusunda
önemli bir mücadele
başlattı. Arsanın alımı
tamamlandıktan sonra hafriyatın
yapılması da İOSB yönetimince
gerçekleştirildi. Ardından da 2012
yılı sonunda İkitelli Organize
Sanayi Bölgesi’nde 22 Kasım 2012
tarihinde dönemin Bilim, Sanayi
ve Teknoloji Bakanı Nihat Ergün
İSTESOB İşletmeler Üstü
Teknoloji ve Eğitim Merkezi
Okulu’nun temelini attı ve
kaba inşaat bir yılda
tamamlandı. 

ODALARIN BAŞKAN
YÖNETİCİLERİNE VE GENEL
SEKRETERLERİNE 
SEMİNERLER;

Odalarımızın başkan,
yöneticilerine ve genel
sekreterlerine düzenli olarak
eğitim seminerleri yapıldı.
Odalarımızın genel sekreter ve
çalışanlarına her yıl ülkemizin
güzide yerlerinde ve Birlik

konferans salonunda düzenli
olarak eğitim seminerleri yapıldı.
Seminerlerde; ESBİS, Genel Kurul
işlemleri, 5362 ve 3308 sayılı
kanunların uygulamaları detaylı
olarak işlendi.

GİRİŞİMCİ GENÇLER 
2013 yılı boyunca İstanbul

Kalkınma Ajansı desteğiyle
Birliğimiz Proje Birimi
koordinatörlüğünde yürütülen ve
yıl sonunda tamamlanan
"Girişimci Gençler Yetişiyor"
Projesi ve "Mesleki Eğitim,
Rehberlik ve Kariyer
Danışmanlığı Merkezi" Projesi
çalışmalarına destek olundu
(Meslekleri tanıtan kısa filmler
hazırlanması, okul ziyaretleri,
bilgilendirme setleri dağıtılması
vb. tanıtıcı faaliyetler ve proje
kapanış toplantılarının
düzenlenmesine yardımcı
olunması vb.).

İSTESOB ODALARI İŞ
SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİ
KANUNU’NA HAZIRLADI

Esnaf odalarının eğitim
seminerleri tüm hızıyla
sürdü. Yasanın getirdiği
şartlara esnafın bir an önce
adapte olması için gayret
gösteren İSTESOB, ESBİR’in
uzman kadrosundan

yararlandı. İSTESOB’un kurduğu
ESBİR şirketi, hem odalara hem de
esnafa düşük ücretle hizmet
veren bir şirket olarak faaliyete
geçti ve büyük bir sorun böylece
çözüme kavuşturuldu.

BİNLERCE ŞOFÖRE
“KURALLARA UY” BROŞÜRÜ
DAĞITILDI

İSTESOB toplu taşımada
yaşanan olumsuzluklara karşı
şoförleri uyardı ve İstanbul’daki
binlerce şoföre “Kurallara uy”
broşürü dağıttı.

HİJYEN EĞİTİMİ
Gıda Hijyeni Yönetmeliği

Taslağı ve Gıda İşletmelerinin
Kayıt ve Onay İşlemlerine Dair
Yönetmelik Taslağı hakkında
görüş oluşturmak amacıyla ilgili
oda başkanlarıyla toplantı yapıldı
ve oluşturulan görüşler
Konfederasyona iletildi.

Başarı ve mücadele dolu bir     dört yılda gerçekleşen icraatlar

İSTESOB okulunun açılışından tarihi bir görüntü.
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ÇİN VE UZAKDOĞU MALLARI
Çin mallarının yerli esnafa

verdiği zararı önlemek isteyen
İSTESOB, bünyesinde bir ‘Çin
Komisyonu’ oluşturdu. Yaşar
Hangün Başkanlığındaki Çin
Komisyonu ‘Çin İstilasına Dur’
isimli kitabı hazırladı. Kırtasiyeden
giyime çok sayıda sektörü etkisi
altına alan Çin malları Türk
ekonomisine zarar verirken,
kalitesiz ürünler vatandaşlarımızın
sağlığını tehlikeye atıldığına
dikkat çekildi. 

ÜYELERE YÖNELİK
İSTESOB esnafın aldığı kredi

faizlerinin düşürülmesi ve
Halkbank’la olan işbirliğinin
arttırılması noktasında önemli
mesafe kat etti. Ayrıca aidat
ücretlerinin daha pratik bir
şekilde ödenmesi ve çok
çeşitli kampanya imkanları
sunan projelerle esnafına
ayrıcalıklar sundu. 

HALKBANK VE KOSGEB
KREDİLERİ

İSTESOB, esnaf ve sanatkârları
için kredilendirme ve devlet
desteğinden yararlanma
konusunda birçok girişim
gerçekleştirildi. Yakın tarihe kadar
esnaf ve sanatkârlar sadece kredi

Esnaf ve Sanatkarlar Kredi ve
Kefalet Kooperatifleri kanalıyla
Türkiye Halk Bankası’ndan destek
almaktaydı. Kredi Kefalet
Kooperatifleri ve üst kuruluşları ile
müşterek yapılan çalışmalar
sonucunda kredi faizlerinin oranı
oldukça aşağı rakamlara
çekilmiştir. 

DENİZBANK’LA İŞBİRLİĞİ VE
AKILLI KART PROJESİ

İSTESOB ve Denizbank arasında
imzalanan bir protokol ile
uygulamaya konulan Akıllı Kart
projesi Türkiye’de ilk defa esnafa
kullandırıldı. İSTESOB’a kayıtlı 235

bin esnaf ve sanatkârın ihtiyacı
olan tüm krediler ve geri ödeme
sistemi İSTESOB ve Denizbank’ın
“Akıllı Kart” projesiyle tek bir çatı
altında birleştirildi.

İSTESOB ALO ESNAF’I AÇTI
Esnafın ve tüketicinin sorularına

cevap veren bir başka sesli yayın ve
hizmet sistemi de “Alo Esnaf” birimi
oldu. İSTESOB’un başlattığı Alo
Esnaf Hizmet Birimi’nin açılışını
TESK Genel Başkanı Bendevi
Palandöken ile birlikte İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz ve Yönetim

Kurulu Üyeleri gerçekleştirdi.
Alo Esnaf birimi son 4 yılda
binlerce soruya cevap vererek
esnafa yol gösterdi.  

KENTSEL DÖNÜŞÜMDE
ESNAF UNUTULDU, 
İSTESOB UNUTMADI

Kentsel dönüşümle
birlikte dükkanlarını terk

etmek zorunda kalacak esnafın
haklarını İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz gündeme getirdi, esnafın
mağdur edilmemesini istedi.
Yılmaz, konuyu Gümrük ve
Ticaret Bakanı Hayati Yazıcı’ya
aktardı ve önemli bir çözüm
gerçekleşti.

Başarı ve mücadele dolu bir     dört yılda gerçekleşen icraatlar

İSTESOB’DA 
4 YILIN

BELGESELİ

İSTESOB eğitim faaliyetleri son dört yıla
damgasını vurdu.
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HOLOGRAMI İLK İSTESOB
KULLANDI VE SAHTECİLİK 
SON BULDU

Türkiye’de ilk defa sahteciliği
önlemek amacıyla İSTESOB’da
hologram kullanımına geçildi.
Lokanta, berber, düğün salonu,
kahvehane, fırın, minibüs,
kuaför gibi işletmelere verilen
tarifelerde hologramı ilk kullanan
İSTESOB oldu. Böylece tarifelerde
sahtecilik önlendi. Uygulama daha
sonra TESK tarafından tüm illere
yansıtıldı. 

İSTANBUL ESNAFINA VİZE
KOLAYLIĞI

İSTESOB ve odaların başkan ve
yöneticileri için vizede kolaylık
sağlanması amacıyla Federal
Almanya Başkonsolosluğu ile
görüşme yapıldı. Başkan Faik
Yılmaz, Federal Almanya
Cumhuriyeti Başkonsolosu Jutta
Wolke’ye nezaket ziyaretinde
bulundu.

KAYITDIŞINA DENETİMLERLE
DARBE VURULDU

Odaların en büyük sıkıntısı üye
sayısındaki düşüş oldu. Hem bu
soruna çare olmak hem de kayıt
dışını önlemek isteyen İSTESOB
yönetimi denetim ekibi kurarak
ilçe ilçe tarama başlattı.
Denetimlerin ardından 2013
yılında 25 bin üye kaydı
gerçekleşti. 

İSTESOB’un, İstanbul’da artık

her ilçeyi kapsayan kayıt dışı
esnafa yönelik denetimleri sonuç
verdi ve yılsonu itibariyle 25 bin
yeni üye odalara kazandırıldı.

İSTESOB KUYUMCULARA TAM
DESTEK VERDİ

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar
Odaları Birliği (İSTESOB) Başkanı
Faik Yılmaz, bankacılık sektöründe
altın mevduatı oluşturulması ile
ilgili yeni tasarıya tepki göstere-
rek, “Kuyumcularımızın bu ko-
nudaki tepkisine, alacağı karar-
lara tam destek vereceğiz” dedi.
Bu açıklama medyada yankılandı.

İSTESOB’UN SOSYAL
FAALİYETLERİ

İSTEOB Türkiye’nin en büyük
sivil toplum kuruluşlarından biri
olma özelliğini 4 yıl boyunca da
güçlü bir şekilde sergiledi.
İSTESOB, tarihinden aldığı mirasla,
ahilik kültürüne sahip çıktı ve
toplum nezdinde yayılması için
çaba sarf etti.
AHİLİK HAFTASI HER YIL 
BÜYÜK COŞKUYLA 
KUTLANDI

Ahilik kutlamaları 2010-2011-
2012-2013 yıllarında tüm
coşkusuyla kutlandı. Ahilik
yürüyüşü her sene büyük bir
katılımla gerçekleşti ve
Kapalıçarşı’da esnaf duası
okundu. Anfi tiyatro’da şed
kuşanma töreni yapıldı 2009
yılında Hünü ÇINAR, 2010’da

Temel ÇORUH, 2011’de Basri
SEVER, 2012’de Niyazi YAŞAR ve
2013’te de Kemal GÜREL
Ahi Baba seçildiler ve kaftan
giydiler. 

İSTESOB’UN İFTARINDA 
BİRLİK BERABERLİK MESAJI
VERİLDİ

İSTESOB iftarı her yıl büyük bir
katılımla gerçekleşti. İstanbul’un
büyük mekanlarında yapılan
iftarlara bakanlar, milletvekilleri
ile devlet erkanı ve çok sayıda
konuk katıldı. Dönemin
bakanları, İstanbul Valisi,
belediye başkanı ve çok
sayıda protokolden isim esnaf
sofrasında yerini aldı.

YILIN ESNAF SANATÇILARI
SEÇİLDİ

İSTESOB Yönetimi, 2010
yılında sosyal sorumluluk
alanında yeni bir proje başlattı ve
esnafı dizilerde en iyi şekilde
yansıtan sanatçılara “Yılın Esnaf
Sanatçısı Beratı”nı takdim etti.
2010 yılında yılın esnaf sanatçısı
Papatyam dizisinin kasap
rolündeki  usta sanatçısı
Metin Akpınar oldu. Akpınar’ın
berat ve plaketi dizi setinde
takdim edildi. 2011 yılında ise
Halil İbrahim Sofrası dizisinde
berber rolündeki Hasan Kaçan
ve Kadir Çöpdemir yılın esnaf
sanatçısı seçildiler. Ve ödülleri
Fatih’te doğal dizi seti olan
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sokakta verildi. 2012 yılında ise
80’ler dizisinin plakçı Ergun’u
Serhat Kılıç ve pastacı Sami
Berat Yenilmez’e beratları takdim
edildi.

İSTESOB’UN AĞRILADIĞI
MİSAFİRLER

İSTESOB, 4 yıllık süreç içinde
bakanlar, siyasi partiler liderleri,
vali, belediye başkanlarının da
aralarında bulunduğu çok önemli
isimleri ağırladı. Düzenlenen
toplantılarda esnafın yaşadığı
sıkıntılar, beklentileri konuklara
bizzat Başkan Faik Yılmaz
tarafından aktarıldı.  İşte 4 yıllık
süreçte İSTESOB’un konuğu olan
önemli isimler;

İSTANBUL VALİSİ HÜSEYİN
AVNİ MUTLU

BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE
BAŞKANI KADİR TOPBAŞ

ESKİ İETT GENEL MÜDÜRÜ
HAYRİ BARAÇLI

ESKİ BİLİM, SANAYİ VE
TEKNOLOJİ BAKANLIĞI NİHAT
ERGÜN

SAĞLIK BAKANI MEHMET
MÜEZZİNOĞLU

CHP GENEL BAŞKANI KEMAL
KILIÇDAROĞLU

MHP LİDERİ DEVLET BAHÇELİ
DSP LİDERİ MASUM TÜRKER
TBMM BAŞKANVEKİLİ MERAL

AKŞENER
ESKİ SOSYAL GÜVENLİK

BAKANI ÖMER DİNÇER
CHP GENEL BAŞKAN

YARDIMCISI AKİF HAMZAÇEBİ
AK PARTİ İSTANBUL

MİLLETVEKİLİ METİN KÜLÜNK
TBMM ESKİ BAŞKANI M. ALİ

ŞAHİN
MHP GENEL BAŞKAN

YARDIMCILARI CELAL ADAN VE
ATİLA KAYA

CHP İSTANBUL İL BAŞKANI
OĞUZ KAAN SALICI

GÜMRÜK VE TİCARET

BAKANLIĞI MÜSTEŞAR
YARDIMCISI SEZAİ
UÇARMAK, (ESKİ) ESNAF VE
SANATKÂRLAR GENEL
MÜDÜRÜ AYTEKİN
YALÇIN

AK PARTİ İSTANBUL İL
BAŞKANI AZİZ BABUŞCU

İSTANBUL VERGİ DAİRESİ
BAŞKANI MUSTAFA DAKIN

SARIYER BELEDİYE BAŞKANI
ŞÜKRÜ GENÇ

KÂĞITHANE BELEDİYE
BAŞKANI FAZLI KILIÇ

BEYOĞLU BELEDİYE BAŞKANI
MİSBAH DEMİRCAN 

İSTESOB YÖNETİMİNİN
ZİYARETLERİ

İSTESOB Yönetim Kurulu
üyeleri, başkanlık seviyesinde
çeşitli kuruluş ve makamlara da
ziyaretler yaptı. Ziyaretler,
esnafın sorunlarına ilişkin oldu ve
güncel sorunlar masaya yatırılıp,
kalıcı çözümler arandı.

Bu süreçte İSTESOB’un esnafın
sorunlar listesiyle kapısını çaldığı
isimler şöyle sıralandı; 

İSTESOB’DA 
4 YILIN

BELGESELİ

İSTESOB’un iftar sofrasında her yıl önemli isimler ağırlandı.
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VALİ MUTLU’YU ZİYARET
İSTESOB Yönetim Kurulu

Vali Hüseyin Avni Mutlu’yu
makamında ziyaret etti.
Burada esnaf ve sanatkârların
ekonomideki yeri ve
İstanbul’daki çalışma koşulları
geniş biçimde aktarıldı. 

İSTESOB BAŞKANI YILMAZ
ÇANKAYA İFTARINDA

Çankaya Köşkü’nde verilen
iftarda sivil toplum örgütleriyle
bir araya gelen Cumhurbaşkanı
Abdullah Gül’ün konukları
arasında İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz da vardı.

TBMM BAŞKANI ÇİÇEK
TESK Yönetimi İSTESOB

Başkanı Faik Yılmaz’ın da
bulunduğu kurul olarak TBMM
Başkanı Cemil Çiçek’I
makamaında ziyaret ettiler. 

KALKINMA BAKANI 
CEVDET YILMAZ

TESK Yönetimi İSTESOB
Başkanı Faik Yılmaz’ın da
bulunduğu bir heyetle Kalkınma
Bakanı Cevdet Yılmaz’ı
makamında ziyaret  ettiler.

YILMAZ
CUMHURBAŞKANI’NIN
DUBAİ GEZİSİNE KATILDI

Cumhurbaşkanı Gül, Dubai
gezisini sivil toplum kuruluş
başkanları ve işadamlarıyla

birlikte gerçekleştirdi. Geziye
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz da
katıldı.

BAKAN HAYATİ YAZICI İLE
İSTANBUL’DA 

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’na
getirilen Hayati Yazıcı ile
Beşiktaştaki Ofisinde görüşme
yaptı ve İstanbul esnafının
sorunlarını aktardı.

BAŞBAKAN’LA ÇİN  YOLUNDA
ESNAF SOHBETİ

İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz,
Çin seyahatinde Başbakan Tayyip
Erdoğan’a esnaf sanatkarın
sorunlarını ve İstanbul’daki
yapılanmayı aktarma fırsatı
buldu.

YILMAZ
CUMHURBAŞKANI’NIN
HOLLANDA GEZİSİNE 
KATILDI 

Cumhurbaşkanı Abdullah
Gül’ün resmi Hollanda
ziyaretine, Türkiye Esnaf ve
Sanatkarlar Konfederasyonu
Genel Başkanı Bendevi

Palandöken, İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz da eşlik ettiler.

TOPBAŞ BÜROKRATLARA
SESLENDİ:“ESNAFI EZDİRMEM”

İBB Başkanı Kadir Topbaş, 500
kişilik İstanbul esnaf odası
yöneticilerine Haliç Kongre
Merkezi’nde hitap etti. Topbaş
teşkilat temsilcilerine hitap
ederken salonda bulunan
bürokratlara “Esnafı ezdirmem,
esnafı mağdur etmeyin,
sorunlarını çözün” talimatı verdi.

İSTANBUL VERGİ DAİRESİ,
ESNAFA EV SAHİPLİĞİ YAPTI

İstanbul Vergi Dairesi Başkanı
Mustafa Dakın, İstanbul esnaf
teşkilatını Vatan Caddesi’ndeki
yeni binasında ağırladı. Dakin

esnaf oda yöneticilerinin
tüm sorularını geniş
biçimde cevapladı. Dakın,
vergi dairelerinin değişen
yüzünün bir özetini
sunarken, esnafı yakından
ilgilendiren gelişmeler
hakkında da bir
bilgilendirme yaptı.

Yılmaz, Başbakan’ın Çin ziyaretine katılarak,
esnafın sorunlarını birebir iletme şansı buldu.

İstanbul Vergi Dairesi Başkanı Mustafa Dakın,
İSTESOB yönetimine ev sahipliği yaptı.
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Son dört yıllık süreçte İSTESOB yönetiminin
esnafın  problemleri için verdiği mücade-
leyi ve tüm faaliyetleri elinizdeki sayıda

geniş biçimde bulacaksınız.
Günümüz toplumunda geriye dönüp

bakıldığında yapılanların nasıl da unutulduğunu
görmek çoğumuzu şaşırtır.

İSTESOB faaliyetlerini okuduğunuzda iddia
ediyorum “Bütün bunlar yapıldı mı?” diye şaşkınlık
yaşıyacaksınız. Ben burada sadece geçen 4 yılda
yayıncılık alanında yaptıklarımızı aktarmak istiyo-
rum.

9 Mayıs 2010 tarihinden bugüne dek, yani elin-
izdeki sayıya kadar 48 dergi sayısının yayınını ger-
çekleştirmiş olduk. İstanbulESNAF'ın İSTESOB'a
bağlı odaların sesi olduğunu her fırsatta dile ge-
tirdiğimizi belirtirken aldığımız tepkiler bunun ne
kadar doğru olduğunu ortaya koydu. Her sayıda
20 ile 30 haberin yayınlandığı düşünülürse,
4 yılda binden fazla haberin yayınlandığı
İstanbulESNAF'ta odaların sorunları ve mevzuat-
lardaki çarpıklıklar ilgili mercilere iletilmiş oldu.

Oda başkanlarının, üyelerin sorunlarıyla ilgili
güncel konulardaki görüşlerine yer verildiği gibi
yeni yönetmelikler ve mevzuatlarla ilgili uyarı
niteliğindeki dikkat çekici haberler de konu başlık-
larımızı meydana getirdi. Örnek vermek gerekirse
yeni gıda yasası ile uygulamaya başlanan
dönemde esnafa "Aman dikkat belgesiz işyerler-
ine ceza kapıda" gibi haberler uyarı niteliği taşıy-
ordu.

İstanbul Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliğinin
resmi yayın organı sayılan derginin, teşkilatın iç
yayın  unsuru olduğunu unutmamak gerekiyor.

Ulusal yayınlarda İSTESOB'un yer almasıyla ilgili
konuya gelince, dört yıl öncesine göre İSTESOB'un
tanınırlığının oldukça arttığını gururla
söylemeliyim. Gerek yazılı basında gerekse görsel
medyada İSTESOB adının son dört yılda çeşitli TV
kanallarında  300'ü aşkın haberle yer aldığını
söylersek önemli bir tanıtımın gerçekleştiğini
görmek mümkün olacak.

Ancak bu alanda bir hakkı teslim etmeliyim; TV
kanallarında çeşitli sektörlerin güncel konularını

aktarmak haber
olsa da bu
yayında
konuyu anlatan
kurum
başkanının sektörleri ve sorunlarını iyi bilmesi
gerekiyor. İşte bu noktada İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz'ın başarısının altını çizmek gerekiyor.
Çünkü Yılmaz, kendisine uzatılan TV mikrofon-
larına her sektörün sorunlarını ustaca anlatırken
mevzuat konusunda bilgisini ortaya koyuyor.
Öyleki Yılmaz, minibüsçülerin sorununu çoğu
minibüsçüden daha iyi biliyor. Kasapların soru-
nunu, bakkalların sorununu, fırıncıların sorununu
çoğu kasaptan, bakkaldan ve çoğu fırıncıdan daha
iyi biliyor. Bir örnek vermek istiyorum bir TV
kanalına simitçilerin sorunlarını anlatan Yılmaz,
onunla da yetinmedi TV muhabirine simitin tari-
hçesini anlattı. Bu da gösteriyorki Yılmaz dersini iyi
çalışyor ve İSTESOB'un tanıtımı için olağanüstü
gayret gösteriyor. Bunu yaparken konusuna ve
mevkiine ne kadar hakim olduğunu ortaya
koyuyor.

Ünlü bilim adamı Max Weber, liderlikle ilgili
söylemlerinde, topluma yarar sağlayıcı değişimi
yönetirken, sorumluluğu; sezgi, zeka ve bilgiye
dayalı karar ve uygulamalarla çevresini etkileyen
kişi olarak yorumluyor. Weber,  tüm bu özellikleri
karizma kelimesi ile bütünleştirmiş. Yunanca
kökenli karizma kelimesi “ihsan edilmiş ilham
yeteneği” anlamını taşıyor. Karizmatik güç yetkisi
de toplumlarda sorunların üstesinden gelmeyi
başarabilen bir önder profili çiziyor.

İşte gerek medyadaki sunumuyla,  bilgisiyle ,
zekasıyla gerekse çevresindeki etkileyici duruşuyla
İSTESOB’a kazanımlar elde eden Faik Yılmaz’ın
kendine has özellikleri ile kuruma bundan sonrası
için de yeni kazanımlar sağlayacağından kimsenin
şüphesi yok. Umarım İSTESOB delegasyonu
bugüne kadar olduğu gibi bundan sonrası için de
sağduyu ile teşkilatın geleceğini düşünerek seçi-
mini yapacaktır. 11 Mayıs genel kurulunun İstan-
bul esnafına hayırlar getirmesini yürekten
diliyorum.

MEDYADAKİ YILMAZ
VE LİDERLİK…

MAKALE

Fikret HELVACIOĞLU

yazıyorum
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Yeni yüzlerle taze kan arayışına giden odalar,
başkanlarını değiştirirken, bazı odalarda
başkanlar görevlerini gönüllü olarak bıraktı.

Duayen başkanlardan Temel Çoruh, Niyazi Yaşar gibi
isimlerin başkanlıktan ayrıldığını açıklaması, seçimler
döneminin akılda kalan gelişmeleri arasında yer aldı. 

Olağan genel kurullar sonucu başkanlarını değiştiren
oda sayısı toplamda 24 oldu ve şöyle sıralandı.

İSTESOB’A KATILAN 
YENİ BAŞKAN SAYISI 24

Ocak, Şubat, Mart ayında yapılan seçimlerde birçok oda başkanı yerini 
korurken, görev değişiminin yaşandığı esnaf odaları da oldu. 

İSTANBUL 
OTELCİLER ESNAF
ODASI BAŞKANI

AHMET YAŞAR

ÜMRANİYE 
ESNAF ODASI
BAŞKANI

MEHMET ÖZDİL

İSTANBUL
MARANGOZLAR
ESNAF ODASI
BAŞKANI

YAVUZ
KARAMÜRSEL

İSTANBUL 
KUYUMCULAR
ODASI BAŞKANI

NORAYR İŞLER

Yeni
Başkanlar
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ESNAF ODALARINDA DEĞİŞİM RÜZGARI

KÜÇÜKÇEKMECE
BİRLEŞİK ESNAF
ODASI BAŞKANI

MUSTAFA 
YORULMAZ

İSTANBUL
AYAKKABICILAR
ESNAF ODASI
BAŞKANI

MEHMET 
KARAMAN

BAYRAMPAŞA
MİNİBÜSÇÜLER
ESNAF ODASI
BAŞKANI

MECİT ÖZKURT

FOTO 
SANATKÂRLAR
ESNAF ODASI
BAŞKANI

YILMAZ 
SÜLEYMANOĞLU

İSTANBUL
TERZİLER ESNAF
ODASI BAŞKANI

ERCAN KARAKOÇ

GÜNGÖREN
BAKKALLAR
ESNAF ODASI
BAŞKANI

KAMİL BULUT

ESENLER BİRLEŞİK
ESNAF ODASI
BAŞKANI

ŞÜKRÜ ŞAHİN

İSTANBUL 
EMLAKÇILAR
ODASI BAŞKANI

NİZAMEDDİN AŞA

SİLİVRİ BİRLEŞİK
ESNAF ODASI
BAŞKANI

NURAY KOÇER

İSTANBUL 
KAHVECİLER
ODASI BAŞKANI

SERDAR ERŞAHİN
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SULTANBEYLİ
PAZARCILAR
ESNAF ODASI
BAŞKANI

MUHTULLAH
KOCA

KEMERBURGAZ
BİRLEŞİK ESNAF
ODASI BAŞKANI

SEBAHATTİN MAR

İSTANBUL 
AYNACILAR ESNAF
ODASI BAŞKANI

MEHMET EMİN
GÜR

İSTANBUL
ARABACILAR
ESNAF ODASI
BAŞKANI

HASAN ÜNAL

KAĞITHANE
ŞOFÖRLER ODASI
BAŞKANI

KEMAL SARI

PENDİK
BERBERLER ODASI
BAŞKANI

SADIK TÜRKER

MUHALLEBİCİLER
ESNAF ODASI
BAŞKANI

ÖMER FARUK
MAVİYILDIZ

KONFEKSİYONCU
TERZİLER ESNAF
ODASI BAŞKANI

SİNAN KAYA

ESENLER HALK
OTOBÜS 
SAHİPLERİ ODASI
BAŞKANI

İBRAHİM AYAR

ESKİ ELBİSECİLER
ESNAF ODASI
BAŞKANI

TURAN KAPLAN
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Bu yıl yalnız yerel seçimler ve
Cumhurbaşkanlığı seçimi değil,
esnaf ve sanatkarlar meslek kuru-

luşlarının da seçim yılıdır. Her yıl yapılan
esnaf ve sanatkârlar kredi ve kefalet
kooperatifleri genel kurullarını da ek-
lersek ayları kapsayan uzun bir maraton
söz konusudur.

Bizim konumuz esnaf ve sanatkârlar
meslek kuruluşları olacaktır. O nedenle
öncelikle bu meslek kuruluşlarından
hangi mesleki kuruluşları ifade ettiğimizi
belirtelim.5362 sayılı Esnaf ve Sanatkarlar
Meslek kuruluşları Kanunun 3/1 madde-
sine göre bunlar; Oda, birlik, federasyon
ve konfederasyondur.

Aynı kanunun 42’inci maddesi
gereğince odalar Ocak, Şubat ve Mart
ayında genel kurullarını yaptılar. Bazı ne-
denlerle genel kurulunu yapamamış olan
odaların genel kurul işlemlerini ise
birliğin görevlendirdiği üç kişilik kurul iki
ay içinde yapacaktır.

Birlik genel kurulu; genel kurul tarihin-
den en az altı ay önce kurulmuş olan
odaların başkan ve yönetim kurulu üyeleri
ile birliğin görevde bulunan başkanı,
yönetim ve denetim kurulu üyelerinden
oluşur.

Mayıs ayında birliklerin genel kurulu
yapılacaktır. Birliklerin zamanında genel
kurulunu yapmamış/yapamamış olması

halinde genel kurul işlemlerini konfe-
derasyonun görevlendirdiği üç kişilik
kurul iki ay içinde yapacaktır.

Haziran ayında federasyonların genel
kurulu yapılacaktır. Genel kurulunu za-
manında yapmamış/yapamamış olan
federasyonların genel kurul işlemlerini
Konfederasyonun görevlendirdiği üç
kişilik kurul iki ay içinde yapacaktır.

Federasyon genel kurulu; kurul tari-
hinden en az altı ay önce kurulmuş olan
odaların yönetim kurulu başkan ve
üyeleri ile federasyonun görevde bulu-
nan başkanı,yönetim ve denetim
kurulu üyelerinden oluşur.

Eylül ayında Konfederasyonun genel
kurulu yapılacaktır. Genel kurulun za-
manında yapılmaması/yapılamaması
halinde genel kurul işlemleri; Bakanlık
tarafından görevlendirilecek üç kişilik
kurul iki ay içinde yapacaktır.

Konfederasyon genel kurulu birlik ve
federasyon başkan ve yönetim kurulu
üyeleri ile Konfederasyonun görevde
bulunan genel başkan,yönetim kurulu
ve dışarıdan seçilen üyeler hariç dene-
tim kurulu üyelerinden oluşur.

Böylece tamamlanacak olan esnaf ve
sanatkârlar meslek kuruluşlarının genel
kurullarının; esnaf ve sanatkârlarımız ile
ülkemiz ve milletimize hayırlar
getirmesini temenni ediyorum. 

HUKUK KÖŞESİ

Av. Ahmet Kemal 
FERLENGEZ
Hukuk Müşaviri

SEÇİM YILI
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25 bin bin lokantanın
faaliyet gösterdiği
İstanbul’da, atık

yemekler nedeniyle oluşan israfın
boyutu dudak uçuklattı. İstanbul
Lokantacılar Esnaf Odası’nın
verdiği rakamlara göre yemek
artıklarının neden olduğu kayıp
aylık 1,5 Milyar TL.

Kağıt ve plastiğin yeniden
değerlendirmesinde yaşanan
sıkıntıların bir benzeri gıda
sektöründe yaşanıyor. Her gün

çöpe attığımız cam şişelerin,
kâğıtların, yemek artıklarının ya
da metal kutuların ekonomik
değeri artık hiç de
küçümsenemeyecek boyutlara
ulaştı. 

Esnaf odası, yemek artıklarını
organik gübreye dönüştüren bir
aleti üyelerine kazandırarak
ekonomiye büyük bir katkı
sağlamak için girişimlere başladı.

İSRAF” TABAKTA KALIP ÇÖPE
GİDENLER”

İstanbul Lokantacılar Esnaf
Odası Başkanı Sayit
Karabağlı,”İsrafın büyük kısmını
müşterilerin tabaklarında
bıraktıkları yemekler oluşturuyor.
Onun dışında fazla yapılmış ya da
satılamamış yemekler var.”

İstanbul Lokantacılar Esnaf
Odası Başkanı Sayit Karabağlı’nın
yurtdışından bir şirketle yaptığı
görüşmeler olumlu sonuç verirse,
yemek, sebze ve meyve artıkları
organik gübreye dönüştürülecek.
Tamamı hijyenik poşetlerde

toplanan atıkların
‘kompostlaştırma’ makinelerinde
öğütülmesi sağlanacak.

“Geri dönüşüm ciddi bir
tasarruftur” ifadelerini kullanan
Karabağlı, makinenin özelliklerini
şöyle anlattı: “Makinenin öğütücü
ve kurutucu özelliği var. Yemek
atıklarından elde edilen kompost
yani kıymetli toprak alanlarda
gübre olarak kullanılabilir. Bu
yöntem çevreyi korumanızı
sağladığı gibi birçok giderinizin
de azalması anlamına gelir. Çöp
konteynerlerinize, çöp arabalarına
duyulan ihtiyaç azalır.”

Sayit Karabağlı, üyelerini atık
yemeklerin geri kazandırılması
için teşvik edeceklerini ama
devletin maddi destek sağlaması
gerektiğini söyledi. “Kazanın
Türkiye” olacağını vurgulayan
Karabağlı,” Çevreye duyarlı,
ekonomimize katkı sağlayan bir
projeye sahip çıkılacağına
inanıyorum” şeklinde konuştu.

Karabağlı, gerekirse bir merkez
oluşturup, yemek artıklarının
tek bir noktada
toplanabilmesinin de olanak
dâhilinde olduğunu sözlerine
ekledi. 

Sayit Başkan’dan 
israfa son veren adım

AYDA 1,5 MİLYAR TL’Yİ ÇÖPE DÖKÜYORUZ

Geri dönüşümde karnesi zayıf olan Türkiye’de gıda sektörü de hayal
kırıklığı yarattı. Kağıt ve plastiğin yeniden değerlendirmesinde yaşanan
sıkıntıların bir benzeri gıda sektöründe yaşanıyor. Türkiye, her yıl 100 
milyar TL liradan daha fazla bir rakamı çöp dağlarının arasında kaybediyor.

Sayit Karabağlı yeni projesiyle ekonomiye
can simidi olmaya hazırlanıyor. Karabağlı
bunun için devlet teşvikinin hayati öneme

sahip olduğunu ifade etti.

İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİNDE SEVİNDİREN GELİŞME
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AYDA 1,5 MİLYAR TL’Yİ ÇÖPE DÖKÜYORUZ

Esnafın 6331 sayılı yasaya
ilişkin itirazları karşılık
buldu ve sonucunda

yasada yeni bir düzenlemeye
gidildi.. Daha önce bir işçi bile
çalıştıran işletmeler, iş güvenliği
uzmanı ile antlaşmak zorundaydı.
Bu zorunluluk, az tehlikeli sınıfında
yer alan, 10’dan az çalışanı bulunan
işletmeler için kaldırıldı. 10’dan az
çalışanı olan az tehlikeli sınıfındaki
işletmelerin bu ayrıcalıktan yararla-
nabilmesi için, çalışanlarına Çalışma
ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı tara-
fından onaylı iş sağlığı ve güvenliği
eğitimi vermesi gerekiyor.

TEHLİKE SINIFLARI YENİDEN
DÜZENLENSİN

Esnaf odaları yeni
düzenlemeden memnun
olduklarını  açıklarken, hala
düzeltilmesi gereken birçok nokta
olduğunu belirttiler. Esnaf odaları,
tehlike sınıfında yer alan
mesleklerin tekrar gözden
geçirilmesini ve kendilerinden
görüş alınmasını istediler.

Böylelikle, az tehlike sınıfında
yer alan; bakkal, manav, büfe,
kırtasiyeci, cep telefoncular,
pastane, kuyumcu, konfeksiyoncu
ve emlakçılar çalışanlarına iş sağlığı
ve güvenliği eğitimi vermesi

halinde, uzman çalıştırma
zorunluluğundan kurtulmuş
olacaklar. Mesleklerinin tehlike
sınıfını öğrenmek isteyenler, İş
Sağlığı ve Güvenliğine İlişkin İşyeri
Tehlike Sınıfları Tebliği’ne bakabilir.

YARIM MİLYON ESNAF BU
HABERLE RAHATLADI

Gümrük ve Ticaret Bakanlığı’nın
verilerine göre 10’dan az çalışanı
bulunan, az tehlikeli sınıfta yer alan
iş yeri sayısı 460 bin.  Bu demek

oluyor ki, yarım milyona yakın
esnaf, yeni düzenleme ile rahat bir
nefes almış oluyor. Hala umutla iyi
haber bekleyen işyeri sayısı da bir o
kadar fazla olduğuna dikkat çeken
esnaf odaları son gelişmeleri,
”Olumlu ama yeterli değil”
şeklinde yorumladılar.

BERBER VE KUAFÖRLERE
KÖTÜ HABER

Tehlikeli sınıflarına ilişkin en
ciddi eleştirileri yönelten kuaför ve
berberler ise yeni düzenlemede de
umduğunu bulamadı. Tehlikeli
sınıfında yer alan berber ve
kuaförler, mesleklerinin
“tehlikeli” sınıfında olmasını
gerektirecek bir durumun
olmadığını belirtmişler ve az
tehlike sınıfında yer almaları
gerektiğini söylemişlerdi.

Az tehlikeli sınıfındaki
mesleklere iyi haber

6331 sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu’nda esnafın yükünü hafifletecek
düzenlemeye gidiliyor. 10 kişiden az çalışanı olan ve az tehlikeli sınıfındaki iş
yerleri için, iş yeri hekimi ve iş güvenliği uzmanı çalıştırma şartı kaldırılıyor.

İŞ SAĞLIĞI VE GÜVENLİĞİNDE SEVİNDİREN GELİŞME

İSTESOB ve ona bağlı odalar yasanın yürürlüğe girmesiyle, vakit geçmeden 
üyelerine iş sağlığı ve güvenliği eğitimlerini verdi.
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Esnafın ve meslek
odalarının yıllar içinde
geçirdiği değişimi en iyi

gözlemleyen isimlerden Hüsnü
Çınar, esnaf ve teşkilatları
hakkında endişelerini dile getirdi.
Çınar, sorunların genel bir özetini
çıkartırken, çözüm yolu için de
önerilerde bulundu.  

Hüsnü Çınar, esnaf odalarının,
mevzuat konularında yıllar
geçtikçe kan kaybettiğini,
kazanımlarını bir bir yitirdiğini
söyledi. Çınar, hukuki gücü
zayıflayan esnaf odalarının,
esnafın nezdinde de değer
kaybettiğini belirtti.

ESNAF KENDİ YASASINA
SÖZ GEÇİREMİYOR

Hüsnü Çınar, kendi
dönemlerinde, esnaf hakkında
çıkan yasalar hazırlanırken,
mutlaka görüşlerine
başvurulduklarını hatırlattı.
Esnafın katkısı olmadan herhangi
bir düzenlemeye gidilmediği
dönemler olduğunu aktaran Çınar,
şimdi ise durumun tam tersi
olduğunu söyledi.

Esnafın lehine olan hukuki,

yasal düzenlemelerin zamanla
kaybedildiğinden yakınan Çınar,
şu an yaşanan kötü tablonun
gerekçesi olarak da bu durumu
gösterdi. 

Hüsnü Çınar, eleştirilerine şöyle
devam etti: ”Esnafın durumunu
bizden daha iyi bilen yoktur.
Esnafa ilişkin en güncel bilgiler
bizde. Hangi konularda
eksiğimiz var, sorunların
çözümü için neler yapılabilir?
Bunun en iyi cevabını esnaf

teşkilatları bilir. Bizim
zamanımızda bu kurumlar yasal
düzenlemelerde sözü geçerdi.
Şimdi yok sayılıyor. Kanun
koyucular, konuları bizden daha
iyi bildiklerini zannediyorlar.
Haliyle esnafın ihtiyaçlarından
oldukça uzak yasal
düzenlemelerle karşılaşıyoruz.
Kanun çıktıktan sonra
görülüyor ki, yanlışlar var. Bir
de onların düzeltilmesiyle
uğraşıyorsunuz. Hâlbuki en

HABER

Duayen Başkan Hüsnü Çınar,  Faik Yılmaz’ı takdir ettiğini belirterek 
nedenini, “Vefalı bir insan esnaf teşkilatında bu önemli bir niteliktir, 
çalışkan, her konuya yetişiyor. Bu yüzden de teşkilatın takdir ve desteğini
kazandı” diye özetledi. 

BİR ÇINAR’DAN
ALTIN ÖĞÜTLER

Uzun yıllar esnaf camiası
için emek veren Hüsnü
Çınar,  esnaf odalarının

yasal olarak
zayıflatıldığını savundu.
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baştan esnafın sesine kulak
verseniz, bu tür sorunla
yaşanmaz.”

1969-1983 yılında İstanbul
Esnaf ve Sanatkarlar Odaları Birliği
Başkanlığı yapan Hüsnü Çınar,
kendi dönemlerinde eğitime çok
önem verdiklerini ve yine aynı
dönemde eğitim alanında büyük
atılımlar yaptıklarını kaydetti.
Çıraklık, kalfalık kanunun
çıkmasında büyük emekleri
olduğunu hatırlatan Çınar,
o gün verdikleri mesainin
hakkını zamanla aldıklarını dile
getirdi. 

Çınar, eğitim konusunda hala
süregelen problemler olduğunu,
bu sorunların da ivedilikle
çözülmesini istedi. Çınar, eğitimin
yapısal sorunlarından
bahsederken, bireysel eksiklikleri
de şöyle dile getirdi: ”Bu
teşkilatın en büyük eksikliği
eğitim. Örneğin toplantı ve
konferanslar gidenlere hiçbir
şey dinlemeseler bile sertifika
veriliyor. Eğitim bir zihniyet
meselesidir.”

ESNAF REJİMİN
TEMİNATIDIR

Esnafın her zaman zengin ve
yoksul arasında bir köprü
oluşturduğunu söyleyen Çınar,
”Esnaf yoksul insanları, para,
güç sahipleri karşısında
korumuş her zaman emniyet
sibobu olmuştur. Onların
ezilmesini engellemiştir. Bir
rejimin ayakta durmasını
sağlayan orta direktir. Esnaf
tam da tarifini yaptığımız orta
direği temsil etmektedir.  Şimdi
esnaf yaşam mücadelesi
veriyor. Bir zaman halkını
koruyan bu insanlar, kendini
koruyamaz hale geldi. Bu
noktada halkın, devletin refahı
tehdit altında demektir.

Sorumlu kişilerin bu uyarıyı
dikkate almasını bekliyorum.
Bu sadece bir esnaf ya da bir
kurumun meselesi değildir”
dedi.

İTİBAR SERVETTEN
ÜSTÜNDÜR

2009 Yılın Ahi Babası
seçilen Hüsnü Çınar, esnaflık ve
meslek odalarında görülen
yozlaşmaları da dile getirdi. Para
kazanmanın, dürüst namuslu
çalışmaktan daha önemli
olamayacağını söyleyen Çınar,
arkasından herhangi bir kötü söz
söyletmeden meslek hayatında
emekliye yarılışının mutluluğuyla
yaşadığını söyledi. Esnaf

odalarının hizmet yerleri
olduğunu söyleyen Çınar, “Para
kazanmak isteyenin yolu
buraya düşmesin” dedi.

NEDEN FAİK YILMAZ?
Hüsnü Çınar, Faik Yılmaz neden

takdir etmek gerektiğini şu
ifadelerle aktardı: ”Faik Yılmaz
öncelikle vefalı bir insan. Esnaf
teşkilatında bu önemli bir
niteliktir. Öte yandan her
konuya yetişmeye çalışıyor.
Bugün herkes tarafından takdir
ve destek görmesinin altında
yatan temel nedenler bunlardır.
Kendisi gibi 10 tane da başkana
sahip olmak isterdim” şeklinde
konuştu.

Çınar’dan ‘NEDEN FAİK YILMAZ’ yorumu

Çınar, zaman zaman ziyaret ettiği Başkan Faik Yılmaz’ı 
“Vefalı ve çok çalışkan” diye yorumladı.
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HABER

Berberlerin en büyük
şikayet konusu ‘ucuzlara’
Yargıtay’dan ağır darbe.

Yargıtayın, tarifenin altında
hizmet veren bir işletmeye
”Haksız rekabet oluşturduğu”
gerekçesiyle verdiği ceza esnaf
camiasında heyecan yarattı.
Berberler Yargıtay’ın kararıyla
birlikte, 3-5 TL’ye saç ve skal traşı
yaptıklarını ilan eden işletmelere
büyük bir darbe ineceği belirtildi.

İstanbul Erkek Berberleri Esnaf

ve Sanatkarlar Odası (ESOB), bir
işletmeye, “4 TL’ye saç traşı 2
TL’ye sakal traşı yaparak, haksız
rekabet oluşturduğu“
gerekçesiyle açtığı davayı kazandı.
ESOB’un yaptığı denetimlerle
tarifeye uymayan ve piyasa
şartlarını alt üst eden işletmelere
göz açtırılmıyor. Hem maliyet
altında hizmet yapan, hem de
sigortasız işçi çalıştıran işletmeleri
tespit eden ESOB, sektördeki
haksız rekabeti önlemeye

çalışıyor. Esnaf odası bu gibi
işletmeleri tespit etmekle
kalmayıp, konuyu mahkemeye de
taşıdı.

“TARİFE ALTI SATIŞ 
HAKSIZ REKABET”

ESOB, denetimler sırasında
tespit ettiği bir berberi ”Üçüncü
sınıf berber salonları için tespit
edilen fiyatların oldukça altında
ve devamlı surette indirim
uygulandığını tespit etti. Oda
yönetimi, bu durumun odaya
bağlı aynı meslek grubu altında

çalışanlar için haksız

Yargıtayın, tarifenin altında hizmet veren bir işletmeye ”Haksız rekabet 
oluşturduğu” gerekçesiyle verdiği ceza esnaf camiasında heyecan yarattı.
Berberler Yargıtay’ın kararıyla birlikte, 3-5 TL’ye saç ve skal traşı 
yaptıklarını ilan eden işletmelere büyük bir darbe ineceği belirtildi.

ŞÜKRÜ BAŞKAN, 
HUKUK SAVAŞINI KAZANDI 

Şükrü Akyüz, kayıtdışı ucuz traş yapanlarla yıllardır sürdürdüğü
mücadeleyi hiç bırakmadı ve Yargıtay’ın kararıyla sonunda zafere ulaştı.

Karar tüm Türkiye’de sevinçle karşılandı

İşte Yargıtay kararı
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rekabet teşkil etiğini” ileri
sürerek, “Fiyat pankartlarının
indirilmek suretiyle haksız
rekabetin meni’ni talep etmişti.”

ESOB’un bu talebi İstanbul 7.
Sulh Hukuk Mahkemesi tarafından
haklı bulundu daha sonra dava-
lının Yargıtay’da yaptığı itiraz da
kabul edilmedi. Böylelikle, tarife
altı satış yapan işletmelerin, kanu-
na aykırı bir şekilde çalıştığı da
mahkemelerce onaylanmış oldu.

Yargıtay, kararında şu ifadelere
yer verdi: ” Tarifeye aykırı olarak,
tarifenin yarısının da altında ve
sürekli olarak satış yapmanın
aynı işi yapan diğer esnaf
açısından haksız rekabet
oluşturacağı, fiyat  tarifesi
altında kalan ve devamlılık  arz
eden  fiyat  uygulamasının
haksız  rekabet  teşkil  ettiğinin
tespiti ile  fiyat  pankart  ve
levhalarının  kaldırılmasını
karar verilmiştir.”

AKYÜZ, “ŞİMDİ
YANDILAR”

İstanbul Erkek
Berberleri Esnaf ve
Sanatkarlar Odası
Başkanı Şükrü Akyüz,
ucuzculara karşı açtığı
savaşta öne geçmenin
mutluluğunu yaşıyor.
Esnafın yıllarca bu gibi
işletmeler nedeniyle
işlerinden olduğunu

söyleyen Akyüz, Yargıtay’ın
kararıyla ellerine büyük bir koz
geçtiğini belirtti. Akyüz, bu
kararın valiliklere, ilçe belediyeler
gibi denetimden sorumlu hemen
her kuruma göndereceklerini dile
getirdi. Yargıtay’ın kararının emsal
teşkil edeceğini ifade eden Akyüz,
“Ucuzcuların bundan sonra iki
kere düşüneceğini” savundu. 

Akyüz, maliyetin altında
hizmet veren berberlere müsaade
edilmeyeceği belirtirken, 3 TL-5 TL
gibi düşük hizmet bedelini
pankartlarla, cama asılan yazılarla
duyurulmasının artık yasal
olmadığını ifade etti. 

Akyüz, ”Bazı berberler
müşteri çekmek amacıyla
dükkân camlarına 3 TL'ye saç
kesimi, 5 TL'ye fön çekimi diye
reklam afişleri asıyorlar. Bunlar
mantar gibi türedi, cadde,
sokak aralarına doluştular.
Buralarda kullanılan

malzemeler de insan sağlığını
ciddi anlamda tehlikeye
sokmakta. Aynı zamanda
devletten vergi de kaçırarak,
ekonomiye zarar
vermekteydiler. Yanlarında
çalışan yardımcı personelin
büyük çoğunluğu sosyal
güvenceden yoksundu. Esnaf
odaları tarafından esnafı ve
tüketiciyi korumak amaçlı
düzenlenen tarifeye aykırı
olarak tarifenin yarısının da
altında ve daima sürekli olarak
satış yapıp aynı işi yapan diğer
esnafımızı da maalesef mağdur
ediyordu. Yüce yargımızın
vermiş olduğu bu karar berber
esnafında büyük bir sevinç
yaratmıştır. Şimdi
mahkemelerimiz, bizim yıllarca
dile getirdiğimiz bu eleştirileri
de tasdik etmiş oldular. Onları
bu hakkaniyetleri kararından
ötürü kutluyorum, esnafım

adına teşekkürlerimi
sunuyorum.”

Başkan Akyüz,
girişimlerinin sadece berber
esnafı için değil; tüm bir esnaf
için yaptıklarını beyan etti.
Yargıtay kararının önemli
mihenk taşı olacağını savunan
Akyüz, ”Tarife altı satışlardan
dolayı mağdur olan bütün
bir esnaf için Yargıtay’ın
kararı umut ışığı olmuştur”
şeklinde konuştu. 

Ucuzcu berberlere Yargıtay’dan darbe..



11Mayıs 2014 tarihinde 152 Meslek
Odasının bağlı olduğu yaklaşık 250
Bin üyeye sahip İstanbul Esnaf Ve

Sanatkarlar Odalar Birliğinin 34. Olağan Kongresi
yapılacaktır. 

09 Mayıs 2010 tarihinde yapılan 33. Olağan
kongre sonrası yine aynı köşemde kaleme
aldığım yazımın bazı bölümleri ( …Bugün dünya
da küresel ekonomik düzen hakimdir. Bu gerçek-
ler dikkate alındığında, esnaf ve sanatkarların
düşünsel dünyasında ve örgütsel yapısında re-
form niteliğini haiz yeni yapılanmaların oluşması
şarttır. Esnaf ve Sanatkar teşkilatının liderleri ,
hükümetlerle işbirliğine giderek , süratli bir şek-
ilde yeniden yapılanmalarını tamamlamak zorun-
dadır… Yazımın sonuç bölümünde ise (Sayın
Birlik Başkanı Faik Yılmaz ve ekibinin tüm esnaf
ve sanatkarlar liderlerini bu işin içine katarak bu
reformları gerçekleştireceğine inanıyorum)
demiştim.  

Geçen 4 yıl içerisinde gözlemlerime göre Birlik
Başkanı Sayın Faik Yılmaz ve ekibi İstanbul da
faaliyet gösteren esnaf ve sanatkarların  geleceği
için çok önemli projeler gerçekleştirmişlerdir. Bu
projelerin ve işlerin bazı önemli saydığım başlık-
larını siz okurlarımla paylaşmak istiyorum.  

- Birlik Yönetim Kurulu iktidar partisi, ana
muhalefet partisi ve diğer siyasi partilerin yöneti-
cilerinin yapmak istedikleri ziyaretleri hiçbir
ayrıma tabi tutmadan kabul veya bizzat davet
etmişlerdir. Bu ziyaretlerde yetkililere esnaf ve
sanatkarlarımızın sorunlarını ve çözüm yollarını
yaşayan kişiler olarak  en iyi bir şekilde anlat-
mışlar ve yetkilileri esnaf ve sanatkarların sorun-
larına eğilmek zorunda bırakarak yasal yoldan
sonuçlar almışlardır. 

- İstanbul Birlik yönetiminin ilimizin Valilik
makamı, belediye başkanları, Vergi Dairesi
Başkanı, meslek kuruluşları ve diğer idari kuru-
luşlarla diyaloglar kurarak esnaf ve sanatkarların
sorunlarına yerel çözümler üretmişlerdir.  

- Medya dünyanın neresinde olursanız olun en
önemli iletişim aracıdır. Bunun önemini bilen Bir-
lik yöneticileri görsel ve yazılı medya ile ilişkiye
önem vererek Birlik bünyesinde basın Müşavirliği
kurmuşlardır. Bu müşavirlik kanalı ile esnaf ve

sanatkarın
sorunlarını ve
çözüm yollarını
tüm Türkiye’ye
duyurmuşlardır.   

- Ülkemizin
ve Esnaf ve
sanatkar-
larımızın
geleceği olan
meslek edinme
eğitimleri çok
önemlidir. Bu
düşünceyle İstanbul Esnaf ve Sanatkarları
Odaları Birliği yönetimi kendi ünvanını taşıyan
İSTESOB ünvanlı okulunu İkitelli OSB’de inşaatını
tamamlamış bulunmaktadır. Bu teşkilat ve esnaf
sanatkarlar için büyük bir şans ve aynı zamanda
büyük bir gururudur. 

- Esnaf ve Sanatkarların sağlıklı bir gelecek
yakalamaları için, yenileşme, mevzuatımızın
tanıtımı, kredi kullanımı, yazışma, AB standart-
larına uyum konularında da bilgilendirmek
amacıyla İSTESOB, kendisine bağlı Odaların
Başkanlarını, Genel Sekreterlerini ve Oda çalışan-
larını ayrı ayrı belirli tarihlerde biraraya getirerek,
ilgili kurum ve kuruluşların yetkililerini çağırarak
seminerler düzenlemişlerdir. Bu tür eğitimler
Odaların yapmış olduğu işlemlerde uygulama
birliğini, aynı zamanda aydınlanmalarında çok
önemli işlevler yaptığına inanmaktayım.  

Evet İSTESOB yönetiminin geçmiş 4 yıl
içerisinde çok önemli bulduğum bazı faaliyet-
lerini yazımın konusu yaptım. Detaya girsem
bana ayrılan sayfa yetmez. Gerçek şu ki bana
göre Sayın Faik Yılmaz ve ekibi geçen 4 yıl
içerisinde başarılı olmuşlardır. 

Bu duygularla, 11 Mayıs 2014 tarihinde yapıla-
cak Olağan kongrede GELECEK YILLAR’ın boşa
geçmemesi için yeterli tecrübeye sahip, temsil
kabiliyeti yüksek, esnaf ve sanatkarların kendi di-
namiklerini harekete geçirmeyi öne alan, AB ile
uyumu gözeten, yeniliklere açık, meslek edinme
eğitimlerine önem veren, tüm esnaf ve sanatkarı
ötekileştirmeden kucaklayan bir ekibin yönetime
gelmesini temenni etmekteyim.  

MAKALE

Sabri TÜMER
Yeminli Mali Müşavir

GELECEK YILLAR..! 
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“ESNAF KART” GELİYOR..

ES.S Esnaf ve
Sanatkârlar Kredi ve
Kefalet Kooperatifleri

İstanbul Bölge Birliği yaptığı
kongreyle Temel Çoruh’u
yeniden başkanlığa seçti.
Kongreye katılan TESKOMB
Başkanı Kadir Akgül, esnaf
kooperatiflerinin 5 yıl içinde ”Çok
büyük atılımlar” gerçekleştirdiğini
söyledi.

Temel Çoruh, 9 Nisan Çarşamba
yapılan kongrede yeniden S.S Esnaf
ve Sanatkârlar Kredi ve Kefalet
Kooperatifleri İstanbul Bölge Birliği
başkanlığına seçildi. İstanbul Bölge
Birliği’nde bir yıl içinde esnafa 525
milyon TL kredi verildiği açıklandı.

Türkiye Esnaf ve Sanatkârlar Kredi
ve Kefalet Kooperatifleri Birlikleri
Merkez Birliği (TESKOMB) Başkanı
Kadir Akgül yaptığı konuşmada,
esnaf kooperatiflerinin ulaştığı
seviyeyi överken, yeterli görmediğini
de sözlerine ekledi.

Kongreye, İSTESOB Başkanı Faik
Yılmaz, TESKOMB Başkanı Kadir

Akgül, Başkan Vekili Bahri Şarlı,
Halkbank Genel Müdür Yardımcısı
Taner Aksel ve İstanbul Bölge
Birliği’ne bağlı kooperatiflerin
başkanları katıldı. Genel kurulda
divan başkanlığını Bahri Şarlı yaptı
ve kongrede okunan tüm raporlar oy
birliği ile kabul edildi. 

“İSTESOB’UN YANINDAYIZ”
TESKOMB Başkanı Kadir Akgül,

son 5 yıl içinde büyük atılımlar
gerçekleştirdiklerini ifade ederken,
arzuladıkları seviyede olmadıklarını
da söyledi. Yılların getirdiği eksikleri
4-5 yılda kapatmanın mümkün
olmadığını ifade eden Akgül,
sorunların üstesinden gelmek için
desteğe ihtiyaç duyduklarını ve

dayanışma içerisinde olmaları
gerektiğini belirtti.

Kadir Akgül, İSTESOB’dan ise
övgüyle bahsetti. Faik Yılmaz’ı
çalışmalarından ötürü takdirle
karşıladığını ifade eden Akgül,
“İSTESOB,  çalışmalarımıza
destek olan nadir birliklerin

başında geliyor. Ankara’daki
İstanbul’daki çalışmalarımızda
hep bize destek oldular. Bunun
için ifade ediyorum ki, bize düşen
ne varsa biz de her zaman
İSTESOB’un yanında olacağız”
dedi.

“ESNAF KART” MÜJDESİ
Taner Aksel, Halkbank ile

kooperatifler arasındaki iletişimin
çok iyi seviyede olduğunu belirtti
ve bir de müjde verdi. Esnaf Kart
adına bir kredi kartı çıkaracaklarını
duyuran Aksel, kartın, esnafın tüm
hammadde maliyetlerini düşüren,
mal alımlarında taksit imkânı
sunan özellikler barındıracağını
duyurdu. 

Temel Çoruh, 9 Nisan Çarşamba yapılan kongrede yeniden S.S Esnaf ve
Sanatkarlar Kredi ve Kefalet Kooperatifleri İstanbul Bölge Birliği başkanlığına
seçildi.

HABER

Kadir Akgül, kredi kefalet kooperatiflerinin 4 yıl
içinde uğradığı değişimin büyük bir takdiri

hak ettiğini söyledi. 

Genel kurulda, delegelere seslenen Faik Yılmaz,
esnaf odaları ile kooperatiflerin et ve tırnak gibi

olduğunu söyledi.

KEFALET KOOPLARINDA ATILIM DÖNEMİ



32İstanbul Esnaf

34. GENEL KURUL
SPONSORU DENİZBANK

İSTESOB’un 34. Olağan Genel
Kurulu’na, yine DenizBank
sponsor finans kurumu oldu.

İSTESOB, her genel kurulda olduğu
gibi sadece bir sponsorluk
uygulamasında yine DenizBank’ı
seçti. DenizBank KOBİ ve Tarım
Bankacılığı Grubu Genel Müdür
Yardımcısı Burak Koçak bankanın
esnafa hem finansman hem de
çeşitli hizmetlerle destek olmayı
hedeflediğini belirtti. DenizBank’ın

bu çerçevede İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği ile
işbirliğini pekiştirdiğini ifade eden
Burak Koçak,“Esnafımıza
işletmelerinin ihtiyaçlarını  tek
elden yönetmelerini sağlayan,
kullanımı kolay ve geniş
kapsamlı ürün seçeneği sunan
İşletme Kart, alış veriş ve
ödemelerinde takip kolaylığının
yanı sıra çok sayıda çözüm
ortağıyla birlikte kullanıcılarının
karşısına her dönem başka ticari
kartlarda rastlanmayan avantajlı
kampanyalarla çıkıyor. Ayrıca,
tek kart içerisinde hem uzun
vadeli ihtiyaçlar için sektörüne
göre ödemesiz dönemli taksitli
kredi sunan hem kredili hesabı
barındıran hem de business kart
gibi kullanılabilen İşletme Kart
teknolojik alt yapısı itibarıyla da
Türkiye’de bir ilk ve tek olma
özelliğini koruyor” dedi.

DenizBank’ın 2013 yılnda
Esnafa, hafta sonu ödemelerinde
kolaylık sağlayan 0 faizli hesap
uygulaması sunduğunu belirten
Koçak şöyle devam etti,
“Hepimizin bildiği gibi esnafın
ödemeleri genelde hafta sonları
olur. Faturalar, çalışanların
haftalıkları… Esnafımız bu
ödemeleri ve faizini dert
etmesin hafta sonu ödemeleri
için parayı Cuma’dan

ATM’lerimizden kullansın, hafta
sonu işini görsün, Pazartesi
günü kullandığı tutarı yine
herhangi bir DenizBank
ATM’sinden yatırsın ve hiçbir
masraf, komisyon, faiz
ödemeden bu imkândan
faydalansın istedik. Özetle bu
uygulamamız sayesinde
esnafımız Cuma, Cumartesi ya
da Pazar günleri ATM üzerinden
İşletme Kart’ları ile çektikleri
nakdi pazartesi faizsiz,
masrafsız, komisyonsuz şekilde
ATM üzerinden geri yatırabiliyor.
Geçen sene, 62 bin esnafımıza,
işletmemize yazarkasa POS’u en
uygun koşullarla ulaştırdık ve
ulaştırmaya devam ediyoruz.
Müşterilerimiz VERA, Pofilo,
Hugin marka seçeneklerini
tercih edebiliyorken fiyat
bakımından avantaj sağlayan
iddalı kampanyalarımızdan da
faydalanabiliyorlar.”

Burak Koçak, Türkiye’de esnaf ve
işletmelere büyük destek veren
banka olma özelliği ile bu
dönemde de İSTESOB’un 34.
Olağan Genel Kurulu’na sponsor
olunduğunu ve bu işbirliğini en iyi
şekilde sürdüreceklerini söyledi.

DenizBank KOBİ ve Tarım Bankacılığı Grubu Genel Müdür Yrd. Burak Koçak,
esnafa ve bağlı kuruluşlarına destek olmaya devam edeceklerini belirtti.

HABER

Burak Koçak

DenizBank’tan İSTESOB’a destek
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Motorize odalar,
UKOME’nin
önerisinin

minibüslerinin durumunu
iyileştirmekten çok, zarara
uğratacağını belirttiler.

Metro hatları nedeniyle işleri
sekteye uğrayan minibüsçülerin
yaşam savaşı sürüyor. UKOME’nin
Otogar-Kirazlı metrosundan
etkilenen minibüs hatları için
getirilen çözüm önerisi de faydadan
çok zarar vereceği gerekçesiyle
motorize odalar tarafından
reddedildi.

UKOME’in hazırladığı
1. Senaryoda A-B-C (Avrupa Yakası,
Anadolu Yakası) bölgeleri ve
beldelerdeki minibüs hatlarına;
Esenler, Güngören, Bağcılar,
Bahçelievler ve İstanbul
Minibüsçüler Esnaf Odası’ndan 1’er
araç aktarılmasını teklif etti.

2. senaryoda ise, Esenler,
Güngören, Bağcılar, Bahçelievler ve
İstanbul Minibüsçüler Esnaf
Odası’ndan A-B Bölgeleri ve
beldelerdeki minibüs hatlarına 1 ile
3 araç arasında toplam 112
minibüsün dağıtılmasını
önerdi.

İSTESOB’da bir araya gelen
motorize odalar aldıkları ortak
kararla UKOME’nin iki önersini de
kabul etmediklerini açıkladı.
Toplantıya katılan oda başkanları,
UKOME’nin çözüm planları
oluşturulurken kendilerinden fikir

alınmasını istedi. Motorize odalar,
konuyu detaylı bir şekilde
görüşmek üzere İBB yetkilileri ile bir
araya gelmeyi planladıklarını da
açıkladılar.

DAĞITIM ÇÖZÜM OLMAZ
Motorize oda başkanları,

yapılması planlanan metro
hatlarıyla birlikte, minibüsçü
esnafını daha büyük sorunların
beklediğine dikkat çektiler.
Başkanlar, şimdiden önlem
alınmazsa problemlerin
aşılamayacak boyuta yükseleceğini
belirtti. Öte yandan toplantıya
katılan isimler hatlar arasında
minibüs dağıtımı yapmanın çözüm
getirmeyeceğini vurguladı. Oda
başkanları minibüslerin  9+1’e
dönüştürülmesi konusundaki
taleplerinde ısrarcı olacaklarını
belirttiler.

UKOME ÖNERİSİNE 
ODALARDAN VETO

UKOME’nin metrodan etkilenen minibüs hatlarının mağduriyetinin 
giderilmesi amacıyla odalara sunduğu iki ”senaryo” da reddedildi. 

UKOME’nin mağdur hatlar için önerdiği iki teklif de, bütün motorize oda başkanları
tarafından reddedildi.



Mayıs, Eğitim- Öğretim faaliyetlerinin
hasat ayının adıdır. Yaklaşık sekiz aylık
çalışmaların, faaliyetlerin sonlandığı,

verilen emeğin, harcanan zamanın, yapılan mas-
rafların meyvelerinin toplandığı zamanın adıdır
Mayıs. Mayıs ordularının dağıtıldığı, silahlarının
toplandığı, topraklarının egemen güçler tarafın-
dan işgal edildiği çaresizlikler içinde çare arayan-
lara umut ışıklarının yakıldığı aydır Mayıs. Hızır ve
İlyas peygamberin buluştuğu (Hıdrellez) yazın
müjdesinin verildiği ayın adıdır Mayıs.

Ordular terhis edilmiş, silahları toplanmış ve
egemen güçler tarafından Anadolu işgal
edilmişti. 19 Mayıs 1919’da güneş Samsun’dan bu
sefer farklı doğdu. Doğan bu güneş vatan aşkıyla
yanıp tutuşan yüreklere umut ışığı oldu. Amasya,
Erzurum ve Sivas kongrelerinde neler tartışılmadı
ki bu güne kadar esaret altında yaşamamış bir
millete Amerikan veya İngiliz mandası bile öneril-
mişti! Samsun’dan doğan bu güneş gönülleri ay-
dınlatıp sıcaklığını bütün yüreklerde hissettirerek
herkesi kucakladı. Milletin makûs talihini yine
milletin azim ve kararı kurtardı. Bugün toprak-
larımızda rahat ve huzur içinde yaşayabiliyor iste-
diğimiz gibi hareket edebiliyorsak atalarımızın
asil kanları ile sulandığı içindir. Bize bu cennet
vatanı kazanıp bırakan şehit ve gazilerimizi min-
netle anar bize özgür ve bağımsız bir yurt sun-
dukları için şükranlarımı sunarım.

Genç ve dinamik bir nüfusa sahip olan ülke-
mizin nüfusu yaşlı olan ülkelere göre sorunları ve
dinamikleri daha farklı olacağı aşikârdır. Bunların
başında eğitim ve istihdam gelmektedir. Gençleri
eğitirken onları gelecekte başarılı olabilecekleri,
karşılaştıkları küçük bir sorunda pes eden değil
karşılaştıkları sorunlar karşısında yılmadan mü-
cadele eden körü körüne itaat eden değil
araştıran sorgulayan, yaptığını bilinçli yapan
bireyler olarak yetiştirmemiz gerekmektedir.
Eğitim çalışmalarınız bunları sağlamaz ise her
şeyi başkalarından devletten bekleyen bir nesil
ortaya çıkar. Gençler yetenekleri doğrultusunda
eğitim almadıklarında ikinci bir sorunla daha
karşılaşacağız İSTİHDAM! Şu anda ülkemizde en
çok sıkıntı yaşanan konuların başında istihdam
gelmektedir. İş var ancak işe uygun yeteneklere

bilgiye sahip el-
eman buluna-
mamaktadır.
Sebebi
nedir?

Mustafa
Kemal
Atatürk
Cumhuriyetimizi gençlere emanet etmiştir.
Çocuklarımız ve gençlerimiz geleceğimizi temsil
etmektedirler. Geleceğimizin nasıl olmasını istiy-
oruz? Aydınlık, refah ve varlık içinde yaşayan, gö-
nençli bir gelecek mi? Yoksa hep sıkıntı karanlık
içerinde boğuşmak mı? Seçiminiz hangisi? El-
bette ki herkes birinci seçenekte sunulan gele-
ceği isteyecektir. İstemek kolay ama gereken
çabayı gösteriyoruz mu? Bedelini ödedik mi?
Emlak alım-satımı yapanlar arasında anlatılan bir
darbımesel vardır onda şöyle söylenir: satılan bir
mülk var ise o mülkü kim satmaktadır? Mülkü
kendi emeğini verip satın almış birisi mi? Yoksa
atalarından miras kalmış birisi mi? Satmaktadır.
Mülkün sahibi ise onu ucuza almak (halk tabiriyle
ucuza kapatmak) mümkün değildir anacak miras
kalmış ise ucuza almak mümkündür denir.

Bu vatan bize de atalarımızdan miras kalmış
gibi davranmayıp kadrini kıymetini bilip Ata-
larımızın ödediği bedeli ödememek için var
gücümüzle çalışıp ona sahip çıkmalıyız. Mustafa
Kemal Atatürk Gençliğe Hitabesine başlarken
“Birinci vazifen, Türk istiklâlini, Türk
Cumhuriyetini, ilelebet, muhafaza ve müdafaa et-
mektir” dedikten sonra yaşadığı tecrübeler
ışığında ileride karşılaşılabilecek durumları dile
getirmiş ve gençliğe hitabını şöyle bitirmiştir: “Ey
Türk istikbalinin evlâdı! İşte, bu ahval ve şerâit
içinde dahi, vazifen; Türk İstiklâl ve Cumhuriyetini
kurtarmaktır! Muhtaç olduğun kudret, damar-
larındaki asil kanda mevcuttur!”

İlkokuldaki sınıfımızın duvarında güzel bir el
yazısıyla yazılmış veciz bir söz vardı; “Vatan
çalışkan insanların omuzları üzerinde yükselir.”
Fazla söze gerek yok eğer bir hakkı veya mülkü
gerçekten emek ve zaman harcayarak
kazandıysak onu son nefesimize kadar korur ve
savunuruz ama miras kaldıysa…

MAKALE

Uzm. Öğr. Muzaffer GARİP
İSTESOB Eğitim Müdürü

MAYIS’IN ONDOKUZU
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Başkan Ali Rıza Ercan’dan 
esnafı ayakta tutacak proje

Türkiye Ağaç İşleri Esnaf  ve
Sanatkârları
Federasyonu’na bağlı

meslek odaları, federasyon başkanı
Ali Rıza Ercan, İSTESOB Başkanı
Faik Yılmaz ve Başkan Vekili
Mustafa Uzun başkanlığında bir
araya geldi. 

11 Nisan’da İSTESOB Birlik
binasında gerçekleşen toplantıya;
İstanbul Umum Mahrukatçılar
Odası Başkanı Muvakkar Garzan,
İstanbul Marangozlar Odası
Başkanı Yavuz Karamürsel,
İstanbul Mobilya Doğrama İmalci
Sanatkarlar Odası Ömer
Özdemirkan, İstanbul Mobilyacı,
Döşemeci Esnaf ve Sanatkarlar
Odası Kemal Gürel, Küçükköy
Marangoz ve Mobilyacı Esnaf Odası
Başkanı Ziya Özel, Küçükçekmece
Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı

Mustafa Yorulmaz, Ümraniye
Marangozlar Odası Başkanı
Suat Yazıcı, Güngören Birleşik
Esnaf Odası Başkan Vekili Nezir
Kinin, İstanbul Nalbur Hırdavat ve
İnşaat Malzemeleri Alıp Satanlar
Esnaf Odası Başkanı Nevzat Çelik
katıldı.

ESNAFA KONTENJAN
VERİLMELİ

Toplantıdaki en iddialı
önerilerinden biri Türkiye Ağaç
İşleri Esnaf ve Sanatkârları
Federasyonu Başkanı Ali Rıza
Ercan’dan geldi. 

Ercan, devletin aldığı
ürün/hizmetin belirli bir yüzdesinin
esnaftan alınması şartı
getirilmesini istedi. Ercan talebini
şu şekilde dile getirdi: ”Avrupa’da
bir devlet kurumu mal alırken,

ürünlerin en az yüzde 20
oranında esnaftan
alınmasını şart koşuyor.
Böylece esnaf sanatkarı
ayakta tutuyor. Bu oranın
yüzde 40’lara çıktığı yerler
var. Aynısı bizde de
uygulanabilir.”

Esnaf odası başkanları kaliteyi
yükselttikleri oranda, müşteri
potansiyelini de arttırabileceklerini
dile getirdi. Başkanlar esnaf olarak,
kaliteden asla taviz verilmemesinin
altını çizdi. 

Kimi başkanlar ise ‘Esnaf
tedarik şirketi’ kurulmasını
önerdi. Esnaf tedarik şirketinin
esnafın en güçlü olduğu
dönemlerde bile kurulamadığı
hatırlatılarak, bunun şimdilerde ise
pek mümkün olmadığı da ifade
edildi.

Türkiye Ağaç İşleri Esnaf ve Sanatkârları Federasyonu’na bağlı İstanbul’daki
esnaf odaları, İSTESOB’da bir araya geldi ve mesleki sorunları masaya yatırdı.

HABER

Türk Ağaç İşleri Esnaf ve Sanatkarlar Federasyonu’na bağlı odalar, mesleklerinin dar bir çıkmaza girdiğini
belirttiler ve çözüm önerilerini bir araya geldikleri toplantıda dile getirdiler.
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Ressam Mehmet Ali
Diyarbakırlıoğlu,
“Kaybolan Meslekler”

adlı Türk resim sanatı sergisini,
10-25 Nisan tarihileri arasında
kaybolan mesleklere ilgi duyan,
İstanbullu sanatseverlerle
buluşturdu. Eminönü’ndeki Yeni
Cami Hünkar Kasrı’na gidenler
hem tabloları hem de artık bir
antika niteliği taşıyan aletleri
görme fırsatı yakaladı. 

Mehmet Ali Diyarbakırlı-
oğlu’nun 1991 yılında “Bir

farkındalık yaratmalıyım”
diyerek temelini attığı proje,
İstanbul Ticaret Odası’nın
katkılarıyla bir kez daha gün
yüzüne çıktı. 

Birçoğu mazide kalmış, son
demlerini yaşayan ama hepsi
de ayrı bir ustalık gerektiren
63 farklı mesleği resimleriyle
ölümsüzleştiren Diyarbakırlıoğlu
ile “Sanatkârlığın yol olma
nedenlerini ve bunun
topluma etkisini”
konuştuk. 

İNSANLAR DA MAKİNELEŞTİ
Diyarbakırlıoğlu, sanatkârlığın

ve el işi ürünlere azalan ilgilinin
yansımalarını, toplumun her
köşesinde görebileceğimizi söyledi.
Diyarbakırlıoğlu gözlemlerini şu
şekilde aktardı: ”Bir tramvaya
bindiğinizde 20 kişi varsa 15’nin
elinde akıllı telefon var. İnsanlar
birbiriyle göz teması bile
kurmuyorlar. Apartmanda
oturan insanlar birbirini
tanımıyor. Karşı karşıya
geldiklerinde yapmacık bir

HABER

Kaybolmaya yüz tutmuş meslekler, Mehmet Ali Diyarbakırlıoğlu’nun 
“Kaybolan Meslekler” sergisinde bir kez daha hayat buldu. Diyarbakırlıoğlu
sergiyi yapmaktaki amacını, “Bir farkındalık yaratmak istedim” şeklinde 
açıkladı.

KAYBOLAN MESLEKLER 
YENİDEN CANLANDI

Mehmet Ali Diyarbakırlıoğlu, esnafın
yok olmasını “Yok olan sadece

sanatkarlık değil, insan ilişkilerini
kaybediyoruz” diyerek açıkladı.
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gülümsemeyle geçip gidiyorlar.
Bu bir hastalık; seri üretimin
getirdiği bir hastalık.”

Sanatkârlığın giderek yok
olmasını bir süreç olarak
tanımlayan Diyarbakırlıoğlu,
sanatkârlık için, “Doğdu,  gelişti ve
şimdi ölmek üzere” dedi ve ekledi:
”Artık fabrikasyon, bant üretim
zamanı. Bu hem zamandan hem
paradan tasarruf demek.
Sanatkar bir üretirken, fabrikalar
bin tane üretiyor. İnsanlar da
haliyle daha çabuk elde
edebileceği ürünlere yöneliyor.
Bütün bunlar çağın gereği olarak
ortaya çıkıyor. Önceden bir
elbisenin iki kere provası
yapılırdı. Şimdi mağazaya gidip,
bedeninize uygun bir elbise alıp
çıkıyorsunuz. Semerciliği ele
alalım. Semercilik hayvan
taşımacılığında kullanılan bir

malzemedir. Hayvan gücüne
ihtiyaç kalmadığından,
semerciliği de ihtiyaç kalmadı.
Haliyle semercilikten beslenen
diğer meslek kolları da bundan
nasibini aldı. Bütün bunlar suya
atılan taşın çıkardığı halkalar
gibi domino taşı etkisi de
diyebiliriz”

Diyarbakırlıoğlu, verdiği
örnekleri marangozluk, yorgancılık
gibi meslekler üzerinden de
genişletebileceğini belirtti. 

Makineleşmeye birlikte
insanların da makinelere
benzediğini ifade eden
Diyarbakırlıoğlu, sanatkârlıkla
beraber insani duyguların da
köreldiğini ve romantizmin ortadan
kalktığını savundu.

Yaşadığımız çağı “Kullan At
Devri” olarak niteleyen
Diyarbakırlıoğlu bu anlayışın,

ekonomiye olduğu kadar, sosyal
yapımızı da zarar verdiğini
söyledi.

Resimlerle hayat kazandırdığı
meslekleri birer birer bize anlatan
Diyarbakırlıoğlu, kaybolmayı yüz
tutan meslekleri de ne kadar
yakından bildiğini gösterdi.
Nitekim Diyarbakırlıoğlu’un
sanatkârlık geçmişi de epey zengin.
1946 Gaziantep doğumlu olan
Diyarbakırlıoğlu, bakır işlemeciliği,
dokumacılık, masuracılık,
dökümcülük ve aynı semercilik gibi
son derece ustalık gerektiren
mesleklerde çalışmış.  

Diyarbakırlıoğlu kaybolmakta
olan sanatkârlığa bir veda niteliği
taşıyan “Kaybolan Meslekler ve
Son Ustalar” adlı kitabını da
yayınladı. Kitap, kaybolan
mesleklere ilgi duyanlar için harika
bir arşiv hizmeti görüyor. 

63 MESLEK TABLOLARDA

Birçoğu yok olmuş meslekler, Diyarbakırlıoğlu’nun tablolarında yeniden canlandı. Sergiyi ziyaret edenler 
bir tarihe tanıklık ettiler.
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Neden göreve talip oldunuz,
gördüğünüz eksiklikler
nelerdi?

Bir önceki dönemde başkan vekili
olarak görev yaptım. Bu süre içeri-
sinde sektörle oda arasında diyalog
ve güven eksikliğini gördüm. Söz
konusu eksiklik, sıkıntıların çözümü-
nü de zorlaştırıyordu. Tüm sektör
mensupları adına her türlü diyalogu
sağlamak amacıyla göreve talip ol-
dum. Geçmiş yönetim, İKO’yu esnaf
ve sanatkârın üstünden bir noktada
konumlandırmıştı. Bu durum,
Kuyumcular Odası’nın asli unsurları
olan esnaf ve sanatkârların sorunla-

rına çözüm geliştirmeyi zorlaştırıyor-
du. Üyelerimizle gülecek ve üyelerimi-
zin dertleriyle dertleneceğiz, sorunla-
rına çözüm bulmaya çalışacağız.
Özetle, Kuyumcular Odası, yaptığı
hizmetler ve ürettiği projelerle
üyelerine yeterince dokunamıyordu.
Biz, bu olumsuz tabloyu ortadan
kaldırarak, kuyumcu esnaf ve
sanatkârının Oda’dan mutlu bir
şekilde ayrılacağı bir ortam
oluşturmak istiyoruz.

Sektör ve esnaf odanız adına
hedeflerinizi öğrenebilir miyiz?

Sektörü temsil eden tüm kurum

ve kuruluşlarla işbirliği yaparak bu
topraklarda 5 bin yıllık bir tarihi
geçmişi olan kuyumculuğun çıtasını
daha yukarıya kaldırmak için
çalışacağız. Bugüne dek unutulan
perakendeciler ve Oda arasındaki
kopukluk yerine, insana daha çok
dokunan, etkili, güvenli; ama en
önemlisi geçici değil, süreklilik arz
eden bir diyalog kuracağız. Teknolo-
jideki gelişmeleri de göz önünde
tutarak internet üzerinden e-Oda
uygulamasını başlatmak istiyoruz. Bu
uygulamayla özellikle uzak ilçelerde-
ki üyelerimizin Oda’mıza gelmeden
hizmet almaları sağlanmış olacak.
Küçük çapta ve karanlık han odala-
rında göz nuru ve el emeği döken
meslektaşlarımızın her zaman
yanında olacağız. Her tür yeniliğe,
eğitime, AR-GE çalışmalarına, İKO
bünyesinde destek vererek, yeni
üretim teknolojilerinin desteklenme-
si için; üniversitelerle birlikte eğitim –
öğretim imkânlarını araştıracağız.
Oda’mızda ayda bir gün “Açık Kapı”
düzenleyeceğiz. Ayın bir gününde,
sizlerin şikâyetlerini dinleyecek ve
fikir alışverişinde bulunacağız. 

Esnafın yaşadığı sorunları
özetlemek gerekirse, hangi
konuları ilk başa yazarsınız?

Kuyumculuk, yekpare bir meslek

İstanbul Kuyumcular Odası’nın yeni başkanı Norayr İşler, BDDK'nın taksitli
alışveriş yasağının ekonomiye kardan çok zarar verdiğini aktardı. Norayr İşler,
hedeflerini ve sektörde yaşanan sıkıntıları “İstanbulESNAF”  dergisine anlattı.

Norayr Başkan,
“Sanatkar hak ettiği yerde değil”

YENİ
BAŞKAN

Norayr İşler, BDDK’nın altın satışlarında kredi kartı ile taksit 
yapılmasını yasaklayan kararını Danıştay’a taşıdıklarını açıkladı.

İşler, çıkacak karardan umutlu olduğunu ifade etti.
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değil, mıhlayıcısından sadekara,
yaldızcısından kakmacısına,
dökümcüsünden ifrazcısına 20’ye
yakın alt birimden oluşuyor. Sektör
firmaları, bir yandan usta-çırak
ilişkisiyle geleneksel üretim şeklini
geleceğe taşırken, diğer yandan da
yüzlerce kişinin çalıştığı
fabrikalaşan ve endüstri haline
gelen devasa bir yapıdan
bahsedebiliriz. Yapı böyle olunca
sorunlar da farklılaşıyor.
Semtlerdeki kuyumcular, fiyat
rekabeti ve güvenlik sorunlarını
gündeme getirirken, üretici ve
ihracatçılar ise vergi
düzenlemesinin işlerini
zorlaştırdığını dile getiriyor.
Türkiye’deki gümüş eşya
üreticilerinin zanaatının dünyada
eşi ve benzeri yoktur. Bu esnaf
grubumuz, buna rağmen hak
ettikleri yere maalesef sahip
değildir. Türkiye kuyumculuk
sektörü, altın takıda dünyada
kendini ispatlamış durumda.
Mücevher konusunda ise aynı şeyi
söylemek mümkün değil. Hâlbuki
sektörün geleceği mücevherdedir.
Türk kuyumculuğunun mücevher
konusundaki alt yapısı ve deneyimi
de oldukça üst düzeyde bulunuyor.
Ancak, bu konuda ne yazık ki
hammadde üzerindeki yüksek vergi
gelişmeyi engelliyor. Çıplak taş
ithalinde istenen yüzde 20’lik ÖTV,
yurt dışı pazarlarında
maliyetlerimizi yükseltirken,
dünyadaki rakiplerle de
mücadelemizi zora sokuyor. Mevcut
vergi uygulamasıyla yerli üretim
olumsuz etkilenirken, bitmiş
mücevher ithalatı da teşvik ediliyor.
Yurt içinde işlenmek üzere gelen taş
hammaddelerinden yüzde 20 ÖTV
alıyoruz. Bu da yetmezmiş gibi
bitmiş mücevher ise sadece
işçiliğinden alınan cüzi bir vergiyle
yurt içine giriyor. Mevcut sistemle
hükümetimizin 2023 İhracat

Stratejisi’nde Türkiye kuyumculuk
sektörü için öngördüğü yıllık 12
milyar dolarlık bir ihracat hedefi de
hayal olarak kalacaktır. 

BDDK’nın kredi kartıyla satışlara
taksit sınırlaması getirmesi
sektörünüzü nasıl etkiledi? Bu
sorunu aşmak için yaptığınız bir
çalışma var mı?

Taksitli alışverişin yasaklanması
satışları yüzde 30 oranında
düşürdü. Bankacılık Düzenleme ve
Denetleme Kurumu’nun (BDDK)
kredi kartıyla taksitli alışveriş yasağı
konusunda, 30’u aşkın kuyumcu
oda/ dernek temsilcileri ve STK’larla
birlikte bir basın açıklamasıyla
tepkimizi dile getirdik. Konuyla ilgili
sıkıntıları dile getirmek amacıyla
BDDK başkanı ve yetkilileriyle
Ankara’da bir araya geldik. Diğer
yandan da, taksit yasağıyla ilgili
üyelerimizin yaşadığı sıkıntıların
bitmesi amacıyla Danıştay’a
yürütmeyi durdurma davası açtık.
Yıllık 2.5 milyar dolarlık doğrudan
ihracatı, 30 bini aşan firma sayısı ve
yurt içinde dolaylı olarak 1.5 milyon
kişiye ekmek kapısı olan
kuyumculuk sektörü, BDDK’nın
kuyumcularda kredi kartıyla taksitli
alışverişi yasaklamasının ardından

ciddi sıkıntılar yaşıyor. Perakende
satışlarda yüzde 30 oranında düşüş
yaşandı.  2013 yılında tüm
sektörlerde kartlı satış miktarı, 427
milyar TL, kuyumculukta ise kartlı
satışların miktarı, sadece 12 milyar
TL’dir. Bu satışların içinde taksitli
alışverişin oranı ise yüzde 23,5. 12
yıldır piyasalara istikrar getiren ve
ekonomiyi büyüten hükümetimizin
doğru politikalarını hep destekledik
ve desteklemeye devam edeceğiz.
Ancak, kredi kartına taksit
yasağının, hükümetin bugüne
kadar uyguladığı ekonomik
programa aykırı olduğuna
inanıyoruz. Hükümetimizin bu
konuyu tekrar gözden geçirip
sektörümüzü rahatlatacak bir karar
alacağına inancımız tamdır.  

Kapalıçarşı’nın kuyumculuktaki
yerini öğrenebilir miyiz?

Güzel ülkemizin en önemli
markası olan Kapalıçarşı’yı sadece
kuyumculuk için değil, birçok farklı
mesleğin hem doğduğu ve hem de
geleceğe taşınmak için uğraş
verdiği bir mekan olarak görüyoruz.
Geçmişte olduğu gibi bugün de
gelecekte de tarihi çarşı,
sektörümüzün merkezi olmayı
sürdürecektir. 

BDDK’NIN KARARI SATIŞLARI YÜZDE 30 DÜŞÜRDÜ

BDDK kararı sonrası, altın satışlarında yüzde 30 oranında azalma
olduğu kaydedildi. 
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Ümraniye Esnaf ve
Sanatkarlar Odası’nın
olağan genel kurulunda

eski başkan Bayram Çavuşoğlu
ile girdiği yarışı kazanan Mehmet
Özdil, göreve hızlı başladı. Özdil,
seçim döneminde vaatte
bulunduğu projelerini yakın
zaman hayata geçirmeye
çalışacak.

ESNAFA DAHA UCUZA  
MAL ALMA İMKANI

Mehmet Özdil, esnaf mal
alırken aracı olacaklarını ve
oluşturdukları veri tabanı ile en
uygun teklifi sunan firmalardan
hizmet almayı sağlayan bir
projeyi hayata geçireceklerini
duyurdu. İnternetin önemine
dikkat çeken Özdil, alışverişlerin
artık büyük bir bölümünün
internet üzerinden yapıldığını
hatırlattı ve kendilerinin de bu
konuya ağırlık vereceklerini
söyledi.

Esnafın alım gücüne uygun
fiyatlarda ürün alabilmesi için
kolları sıvayan Özdil, bu
sayede esnaf odası üyesi olmanın
da bir avantaj haline geleceğini
belirtti.

Özdil açıklamalarına şöyle

devam etti: ”Bu hizmetimizden,
bakkal, kasap, lokanta kısacası
bize üye olan herkes
yararlanabilecek. Firmalarla
görüşüp, esnafa ne kadar
kolaylık sağlanabilir onun
yollarını arayacağız. Bugün
marketler ürünlerini, bizim
aldığımız fiyata satıyor.
Haliyle bu haksız rekabet
yaratıyor. Esnafa ürünlerini
daha ucuza alma imkânı
tanıdığımızda, esnafın geliri de
artacaktır.” 

Özdil, sadece esnaftan alışveriş

yapma imkanı tanıyan kredi
kartları için de çalışma içerisinde
olacaklarını kaydetti.

Özdil, projelerinde bankaların
önemli bir yer tuttuğunu ve şu ana
kadar görüştüğü banka
temsilcilerinden olumlu yanıt
aldıklarını aktardı.

4 ÖNEMLİ KOMİSYON
GELİYOR

Esnafın ticaret hayatında ve
özelinde yaşadığı sıkıntılara
derman olmayı kendine hedef
koyan Özdil, ”Esnafın nabzını iyi

YENİ YÖNETİMDEN 
İKİ ÖNEMLİ PROJE

Ümraniye Esnaf ve Sanatkârlar Odası’nın yeni başkanı Mehmet Özdil iki
büyük projesini açıkladı. Projelerinde iddialı olan Özdil, “Esnaf denetime
gerek kalmadan, kendiliğinden odamıza üye olacak” dedi.

Mehmet Özdil

YENİ
BAŞKAN

ÜYE KAYDI HİZMETLE YÜKSELECEK
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tutacağız. Onlarla anket yapıp,
mümkünse özel hayatlarında
yaşadığı problemlerin
giderilmesi  için bile çözüm
yolları arayacağız” dedi.

Mehmet Özdil yönetimindeki
esnaf odasının diğer bir
hizmeti de kuracakları 4 ayrı
komisyonla hayata geçecek.
Komisyonların eğitim, sağlık,
ticaret ve sosyal faaliyetler gibi
konuları kapsayacağını
açıklayan Özdil, ”Oda olarak
üyelerimizin sosyal hayatlarına
ilişkin sorunlarıyla da
ilgileneceğiz. Yardıma muhtaç,
maddi durumu kötü, sağlık
hizmeti almak isteyen üyelere
destek olacağız. Öğrenim
kredisi dağıtarak üyelerimizin
çocuklarının eğitim hayatına
katkı sağlamaya çalışacağız”
dedi.

Özdil, kısa bir zaman içerisinde
Ümraniye’de kahvaltılı sohbet
toplantılarına da başlayacaklarının
bilgisini verdi.

SORUNLAR HARİTASI
OLUŞTURULACAK

Komisyonların bunlarla da
sınırlı olmayacağını ifade eden

Özdil, odalarına bağlı her meslek
grubunu temsilen bir komisyon
atayacaklarını aktardı. Bu kişilerin,
sorumlu olduğu mesleklerin
sıkıntılarını bir rapor haline getirip
kendilerine sunacağını belirten
Özdil, bu sayede bir sorunlar
haritası oluşturacaklarını ifade
etti. 

Özdil, Sorunlar haritası’nın
odanın çalışmalarını ve hedeflerini
belirlemesini kolaylaştıracağını ve
sıkıntıları çözmede zaman
kazanacaklarını belirtti.

4 yıl önce 6700 civarında olan
üye sayısının, 3400’e düştüğünü
belirten Özdil, eski günleri
yakalamak için denetimlerden çok
hizmete ağırlık vereceklerini
söyledi. Özdil, hizmeti kalitesi
artan odaya, denetimlere gerek
duymadan üye katılımının da
artacağını savundu.

ODANIN MÜLKÜ KUŞ 
OLUP UÇMUŞ

Mehmet Özdil, projelerinin
yanında “En önemli sorunumuz”
diyerek bir konuya da açıklık
getirdi. Özdil, Ümraniye Esnaf ve
Sanatkârlar Odası’na bağlı
mülklerin 2007 yılından itibaren

peyder peyder eski yönetim
tarafından kurulmuş olan Esnaf
Sanatkârlar Vakfı’na aktarıldığını
söyledi. 

Bugün odanın hiçbir mülke
sahip olmadığını ifade eden
Özdil, kirada olduklarını ama
odaya ait olan malların geri
kazandırılması için mücadele
yürüttüklerinin bilgisini verdi.
Özdil avukatlarla görüştüklerini
ve kısa zamanda konuyu
mahkemeye taşıyacaklarının
belirtti.

Özdil, ”Ümraniye Esnaf
Sanatkârlar Odası, 20m2 yeri
dışında bir mekanı kalmamış.
Odanın mülkleri yıllar için vakfa
devredilmiş. Odanın,
Ümraniye meydanına çok bir
yerinde 1800 m2 arsası vardı.
Burası da vakfa devredilmiş
durumda. Eğer burayı tekrar
odaya kazandırabilirsek,
odamız ve esnafın
menfaatine olacaktır. Bundan
sonra odamız, üye aidatına
ihtiyaç duymadan faaliyetlerini
rahatlıkla sürdürebilir ve
üyelerine de son derece kaliteli
bir hizmet sunabilir” şeklinde
konuştu.

Halen Ümraniye Göz Merkezi olarak faaliyet gösteren Ümraniye Birleşik Esnaf Odası’nın
gayrimenkul varlıkları tartışma konusu oldu. Yeni Başkan Özdil, gayrimenkulleri odaya 

yeniden kazandırmak için mücadele vereceklerini açıkladı.

ÜYE KAYDI HİZMETLE YÜKSELECEK
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İstanbul Otel Motel Kamping
Pansiyoncu ve Benzerleri
Esnaf Odası, olağan genel

kurulunda yeni başkanını seçti.
Eski başkan Niyazi Yaşar ise
bundan böyle çalışmalarına
yönetim kurulu üyesi olarak devam
edecek.

Başkanlığa eski milletvekili
Ahmet Yaşar’ı seçen otelcilein
odasında yeni bir dönem başladı.
Ahmet Yaşar, 34 yıldır sektörden
biri olarak, sorunları çok iyi tespit
ettiğini ifade etti. Tecrübeleri
doğrultusunda birçok çalışma

yürütecek olan Ahmet Yaşar,
çözümün en doğru adresi için
TBMM’yi gösterdi. Yaşar, yeni
yönetim kurulu üyeleri İstanbul
Esnaf’ın sorunlarını cevapladı.

OTELCİLER TEK 
YUMRUK OLMALI

Otel, motel hizmetleri gören
işletmelerin çok farklı dernek ve
kuruluş altında faaliyet
gösterdiğini belirten Ahmet Yaşar,
“Otelciler, Turistik Otelciler,
İşletmeciler ve Yatırımcılar Birliği
(TUROB), Türkiye Otelciler

Federasyonu (TÜROFED) gibi
kuruluşlara dağılmış durumda.
Onların da bize katılması
gerekiyor. Biz kamu kurumu
niteliği taşıyan ihtisas odayız.
Tek çatı altında toplanırsak,
sorunlarımızın çözümü için daha
etkin mücadele verebiliriz. Bu
bölünmüşlük bizleri zayıflatıyor.
Öte yandan devlet de otelcilik
sektöründe oluşan verileri daha
sağlıklı bir şekilde elde eder”
ifadelerini kullandı.

Ahmet Yaşar otelcilerin, İstanbul
Otelciler Esnaf Odası çatısı altında

OTELCİLERİN YENİ 
RAKİBİ EV OTELLER

YENİ BAŞKAN AHMET YAŞAR’DAN BİRLEŞME ÇAĞRISI 

İstanbul Otelciler Esnaf Odası’nın yeni başkanı Ahmet Yaşar, çıtayı 
yükseğe koydu. Personel sıkıntısına mesleki eğitimle çözüm bulmayı
amaçlayan Yaşar, otelcileri de tek çatı altında toplamayı hedefliyor.

Otelciler Odası’nın yeni başkanı ve yönetimi, “Home Otel” adı verilen kayıt dışı işletmelerle 
mücadele etmekte kararlı olduklarını açıkladı.

YENİ
BAŞKAN



toplanması için girişimde
bulunduğunun bilgisini verdi.
Şirket olan otellerin de kendilerine
üye olması için milletvekili olduğu
zamanlarda çalışma yürüttüğünü
hatırlatan Yaşar, aynı azim ve
kararlılıkla konunun üzerine
gitmeye devam edeceğini söyledi.

Yaşar, üye sayılarının 367
olduğunun bilgisini verdi ve ekledi:
”Büyük kan kaybı yaşadık. Bir
zamanlar üye sayımız 1500
seviyesindeydi. Şirketleşme ile
birlikte bu rakam arttı.
Projelerimiz ve otelcilerin tek bir
kuruluş altında birleşmesiyle bu
rakamları daha yukarı
çekeceğimize inanıyoruz”
şeklinde konuştu. 

İŞ VAR! İŞÇİ YOK!
Ahmet Yaşar, otelcilerin yaşadığı

bir diğer sıkıntı olarak da kalifiye
eleman bulamamalarını gösterdi.
Sektörde çok ciddi istihdam
sıkıntısı yaşandığına dikkat çeken
Yaşar, bu problemi aşmak mesleki
eğitim faaliyetlerine ağırlık vermek
istiyor. Yaşar, “367 üyesi olan bir

esnaf odasının yapacakları da
sınırlıdır” diyerek; belediyeye,
valiliğe mesaj vermekten geri
durmadı.

Ahmet Yaşar, “Çalışanların,
öğrencilerin, stajyerler yönetici,
makam sahibi olmayı kafaya
koymuş. Kimse bu işin
’mutfağında olmak istemiyor.
Haliyle kısa sürede çok sayıda
işçi değiştirmek zorunda
kalıyoruz. Mesleki eğitimle
birlikte insanları bilinçlendirip,
insanları iş koluna göre eğitmek
istiyoruz” dedi. 

Esnaf odasının yönetim kurulu
üyeleri eğitim için hizmet binaların
olduğunu ve gerekli altyapıya
sahip olduklarını ifade ettiler.

İstanbul Otelciler Esnaf Odası
yönetimi, 6331 sayılı iş sağlığı ve
güvenliği kanunu ilişkin
seminerlere ve hijyen eğitimlerine
de kısa süre içinde vereceklerini
duyurdular.

KAYIT DIŞININ DİĞER ADI
“HOME OTEL”

Ahmet Yaşar ve yönetim kurulu

üyeleri ‘Home Otel’ adında
hortlayan kayıt dışı sektöre
dikkat çektiler. İstanbul’da çok
sayıda dairenin bölünerek
otel gibi kullanarak kiraya
verildiğini aktaran yönetim
kurulu üyeleri şikayetlerin
şu ana sonuçsuz kaldığını
aktardılar.

Yaşar, durumu şöyle özetledi:
”Bu home otel furyası 90’lı
yıllarda Arap turistlerin ülkeye
gelmesiyle başladı. O zamanlar
otel kapasiteleri turist sayısını
karşılayamadığı için de bu
duruma imkan verilmişti.
Şimdi insanların otellerinin
karşısında bile böyle evler var.
Bir daireyi 3’e, 4’e bölüyorlar ve
kiraya veriyorlar; kaç kişinin
kaldığı bile belli değil.
Yakın zamanda bu yerleri
tespit edip, valiliğe, emniyet
müdürlüğüne şikayet edeceğiz.
Burada çok büyük bir kayıt dışı
ve haksız rekabet var.
Otelcilerin mağdur olduğu
kadar, ülke ekonomisi de zarar
görüyor” dedi.

YENİ BAŞKAN AHMET YAŞAR’DAN BİRLEŞME ÇAĞRISI 

Eski başkan Niyazi Yaşar, yeni yönetimde de yer aldı. Yaşar tecrübesiyle, Ahmet Yaşar’a 
destek olacağını söyledi.
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Hayli zorluklar içinde
ayakta durmaya çalışan
Eski Elbiseciler Esnaf

Odası’nın yeni başkanı Turan
Kaplan oldu. Kaplan ise ifadelerin-
de ne kadar zor bir görevin başına
geldiğinin farkında olduğunu
belirtti. Hüseyin Önen’den aldığı
bayrağı, ayakta tutmaya çalışacak
olan Kaplan, “Elinden gelenin en
iyisini vereceğinin” sözünü verdi.

KAPLAN’DAN KARAMSAR
TABLO

1970 yılından beri esnafın
nabzının birebir tutan Kaplan,
yokluk günleri olarak anılan o
zamanları bile mumla aradıklarını
söyledi. Kaplan son durumu şu
ifadelerle özetledi: ”Bu gidiş hiç iyi
değil. Ne yazık ki esnaf bitmek
üzere. Esnafın en yoğun olduğu,
vatandaş ve turistler tarafından
en çok ilgi gören Kapalıçarşı’da
da hal böyle. Esnaflığa başladı-
ğım günle, bu zamanı kıyasladı-
ğımda, durumumuzun daha da
kötü olduğunu görüyorum.”

Kapalıçarşı’da esnafın yüzünü az
da olsa turistlerin güldürdüğünü
söyleyen Kaplan, yerli müşterinin
yüzde 10 civarında olduğunu

söyledi. Kaplan yerli müşteri
sayısındaki azalmaya neden olarak,
alım gücünün zayıflaması ve
AVM’leri gösterdi.

Kapalıçarşı’yı her zaman
kalabalık, yukardan aşağıya giden
yüzlerce insan görüntüsüyle
hatırlatırız. Kaplan, Kapalıçarşı’nın
bu görüntüsünden bir şey
kaybetmediğini ifade etti ama
oluşan yoğunluğu ”Kuru

kalabalık” olarak tanımlamaktan
da geri durmadı.

KAPALI ÇARŞI RESTORE
EDİLMELİ

“Turistlere muhtacız” diyen
Kaplan, Kapalıçarşı’nın tarihi
misyonu ve nostaljik yapısıyla hala
yabancıların ilgisini çektiğini belirtti.
Kaplan, turistleri de kaybetmemek
için Kapalıçarşı’da restorasyon

YENİ BAŞKAN
GELECEKTEN ENDİŞELİ

KAPALIÇARŞI ESNAFI DA ŞİKAYETÇİ

1970’ten beri, alışverişin kalbinin attığı Kapalıçarşı’da esnaflık yapan
Turan Kaplan, Eski Elbiseciler Esnaf Odası’nın Başkanı oldu. Kaplan, 
esnafın durumu için” İyi olma umudu taşımıyorum” diyerek olumsuz 
bir tablo çizdi.

Turan Kaplan

YENİ
BAŞKAN
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yapılmasını istedi. 1461 yılında
temeli atılan Kapalıçarşı, İstanbul
kentinin merkezinde yer alan
dünyanın en büyük ve en eski
kapalı çarşılarından biri. Bu güzide
mekanın bakımsız kaldığı
eleştirisinde bulunan Kaplan,
sorumluları ülke mirasına sahip
çıkmaya davet etti. 

15 TL’YE KOT PANTOLON
MU OLUR?

Kapalıçarşı’da kot pantolon
sattığını belirten Kaplan, kötü
duruma mazeret olarak gösterdiği
konulara Çin malları ve kayıt dışını
da ekledi. Çin’den gelen malzeme-
lerin rekabet şartlarını olumsuz
etkilediğini söyleyen Kaplan,
”Kaliteli bir kot pantolonun en
düşük bedeli 50 TL olmalı. Ama
hemen Kapalıçarşı’nın etrafında
15 TL’ye satan insanlar var.
Müşteri bana geldiğinde onları
gösteriyor ve bizim fiyatları
yüksek buluyor. Orada satılan
mallar kayıt dışı ve kalitesiz.
Buna bir dur denmeli” şeklinde
konuştu.

Kot pantolon fiyatını çok uygun
bulup, o pantolonları almaya
heveslenenlere ise Turan
Kaplan’dan kötü haber var. Kaplan,

”O pantolonların yapımında
kullanılan malzemelerin birçoğu
kanserojen madde içeriyor.
Üstelik yıpranmaları da çok kısa
sürede oluyor. Zaten oradan bir
şey aldığınızda siz pek uzun süre
kullanamayacaksınız” ifadelerini
kullandı.

Turan Kaplan son olarak esnaf
odasının durumunu özetledi.
Kaplan, “ Maddi durumumuz
yok. Odadan kimse tek kuruş
almıyor. Odanın merkezi olarak
bugüne kadar hep Hüseyin
Önen’in iş yerini kullandık.
Toplantılarımızı hep orada
yaptık. Şimdi önceliğimiz,
odamızı bir nebze olsa da refaha
çıkartmak” dedi.

HÜSEYİN ÖNEN’DEN VEDA
Eski Elbiseciler Esnaf Odası’nın

uzun yıllar başkanlığını yapan
Hüseyin Önen, 4 Nisan Cuma günü
yapılan kongrede görevi bıraktığını
açıkladı. Bundan sonra desteğini
yönetim kurulu üyesi olarak
sürdüreceğini belirten Önen, zor
günlerinde her zaman yanında olan
isimlere de teşekkür etti.

Başkan değişikliğinin yapıldığı
kongrede divan başkanlığını
İSTESOB Başkanı Faik Yılmaz
yaptı. Faik Yılmaz, hizmetlerinden
ötürü Hüseyin Önen’e plaket ve
berat takdim etti. Yılmaz,
Önen’in fedakârlığını her zaman
minnetle anacaklarını sözlerine
ekledi.

KAPALIÇARŞI ESNAFI DA ŞİKAYETÇİ

Turan Kaplan, Hüseyin Önen’den devraldığı bayrağı daha yükseğe
taşımaya çalışacak. Önen, bundan sonra görevine yönetim kurulu 

üyesi olarak devam edecek.

Faik Yılmaz, hizmetlerinden ötürü Hüseyin Önen’e berat ve plaket takdim etti. 
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Esnafın kalifiye eleman
ihtiyacı gün geçtikçe
artarken kimi odalar bu

soruna eğitimlerle çözüm bulmaya
çalışıyor. O odalardan, İstanbul
Kadın Kuaförleri ve Manikürcüleri
Esnaf Odası dört koldan sarıldığı
eğitimlere Şirinevler, Kadıköy
şubelerinde, vatandaşların yoğun
ilgisiyle sürdürüyor.

3 aylık kurs süresince
kursiyerlere, el ayak bakımı, ağda,
kaş-bıyık ve protez tırnak eğitimleri
veriliyor. Eğitimler sonrasında
kursiyerlere sertifika veriliyor. Esnaf

odasının Şirinevler Şubesi’nde
eğitimler veren Canan Dolgu
tarafından veriliyor. Canan Dolgu 4
yıldır esnaf odasından eğitim
verdiğini söyledi ve eğitimlerin her
zaman ilgi gördüğünü belirtti. 

Canan Dolgu yaptıkları
faaliyetleri şu şekilde anlattı,” Esnaf
odasında verdiğim eğitimlerde 4.
yılıma giriyorum. Bu süre
zarfında sınıflarımız hiç boş
kalmadı. Şu anda da 28
öğrencimiz var.  Öğrenene kadar
kimseye belge vermiyoruz.
Diplomalarının, sertifikalarının

hakkını veren öğrenciler
yetiştiriyoruz.”  

Esnaf odası, eğitime katılmak
isteyenler için şartları ve gerekli
belgeleri internet siteleri
http://www.ikkmo.org.tr’de
açıkladı. Eğitim almak isteyenler
esnaf odasına ulaşarak eğitim
seminerlerine herkesin
katılabileceğini duyurdu.

Verdikleri eğitimden gururla
bahseden esnaf odası temsilcileri,
eğitim faaliyetlerinin giderek
artacağını da sözlerine eklediler.
Öte yandan bu eğitimlerin 3308

HABER

İstanbul Kadın Kuaförleri ve Manikürcüleri Esnaf Odası, eğitim 
faaliyetlerine hız kesmeden devam ediyor. 3 ay süren eğitimler sonucu
öğrenciler belgelerini alarak sektöre kazandırılıyor. 

GENÇ MANİKÜRCÜLER 
GELİYOR...

Esnaf odası ilgiden duyduğu memnuniyeti dile getirirken, öğrenciler de verilen eğitimin kalitesinden 
dolayı mutlu olduklarını ifade ettiler.
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Sayılı Mesleki Eğitimi Kanunu
çerçevesinde verildiğini kaydeden
oda yönetimi, sektörde çalışan
herkesin bu belgelerden alma
zorunluluğunu olduğunu
hatırlattılar.

BÖLGESEL “DENETİM AĞI”
KURULUYOR

İstanbul Kadın Kuaförleri ve
Manikürcüleri Esnaf Odası yakın
zamanda hayata geçireceği
projeyle bölgesel temsilciler
seçecek. Her semtten esnaf
arasından seçilecek temsilciler,
ilçelerinde yaşanan sıkıntıları ve
kayıt dışı çalışan işletmeleri esnaf
odasına bildirecek. Tespit edilen
noktalara anında müdahale edilip,
tutanak altına alınacak.

Böylece esnafın, odalarda etkin
bir şekilde görev almasını
sağlayacak uygulama ile sorunların
da “ el birliği” çerçevesinde kolayca
çözülmesi hedefleniyor.

İstanbul Kadın Kuaförleri ve
Manikürcüleri Esnaf Odası Yönetim
Kurulu Üyesi Ali Yatkın projeyi şu
şekilde açıkladı: ”Bir nevi esnaf
odası içinde eyalet sistemi
oluşturuyoruz. Pilot bölgelerle
bununu zeminini hazırlayacağız.

Bölgedeki esnaf kendi arasından
bir temsilci atayacak. Ve o kişi,
bölgede yaşanan problemleri bir
rapor halinde odaya sunacak.
Eğer çevrelerinde kayıt dışı
faaliyet gösteren işletme varsa da
bize bildirecekler. Ondan sonra iş
bizde; gereken neyse yapacağız.
Son derece katılımcı oda
yönetimi sunuyoruz. Sorunlar
hepimizin sorunları ve biz
sıkıntıları hep beraber
halledeceğiz.”

Yatkın tatil günlerinin de bölge-
lere göre farklılık arz edeceğini
duyurdu. Yatkın, kuaförlerin hangi
günde dükkanlarını kapatacakları
bölgedeki esnafın seçimiyle
belirleneceğini açıkladı.

KDV ÇOK YÜKSEK SİGORTA
PRİMLERİ DÜŞÜRÜLMELİ

Ali Yatkın, kayıt dışı ve ucuzlar
olarak tabir ettiği işletmelerden
dert yandı. Yeni dönemde en çok
üstünde duracakları konunun kayıt
dışı olacağını vurgulayan Yatkın, ilçe
belediyelerine de seslendi ve “İlçe
belediyeleri denetimlerini iyi
yapmalı. Onlar üstüne düşeni
yaparsa, herkes bundan mutlu
olur” dedi.

Kadın kuaförlerinin C-B-A ve A
lükse sınıfında tarifeleri söz konusu.
Ali Yatkın’ın aktardığına göre tarife-
lere uyulmuyor ve bu da ucuzların
ortaya çıkmasına neden oluyor.

6700 kayıtlı esnafın olduğunu
söyleyen Yatkın, bir o kadar da kayıt
dışı çalışan iş yeri olduğunu dile
getirdi. Kayıt dışının ekonomiye,
sağlığa tehdit olduğunu belirten
Yatkın oda olarak denetimlere çok
büyük önem verdiklerini söyledi.

Sektörde çalışanların
birçoğunun sigortasız olduğunu
aktaran Yatkın, primlerin
düşürülmesi halinde kayıtlı sayısının
artacağını, dolayısıyla da devletin
kasasına daha çok para gereceğini
savundu. Yatkın, bu konundan
sadece kuaförlerin değil, bütün
meslek erbaplarının da şikayetçi
olduğunu kaydetti.

Yatkın, yüzde 18 KDV’ye ilişkin şu
tespitte bulundu: ”Bunun
hakkaniyetli bir orana
çekilmesini arzu ediyoruz. KDV
yüzde 8 civarında olmalı. Zaten
biz mal alırken yüzde 18 KDV
ödüyoruz ama benim verdiğim
hizmetten de yüzde 18 KDV
kesiliyor. Bu vergi çemberinin
içinde esnaf kazanamıyor.” 

KUAFÖRLER ODASI’NDAN EĞİTİM HİZMETİ

Esnaf odası eğitim için çok cüzi bir miktar talep ediyor. Odanın birçok eğitimi de ücretsiz yürütülüyor.



BAKKALLAR ÖNLEMİNİ
ERKEN ALDI

İstanbul Bakkallar Esnaf
Odası üyelerini, portör
muayenelerinden ve para

cezasından kurtaracak bir dizi
hijyen eğitimi verdi. Gıda üretim ve
perakende iş yerlerinin 5
Temmuz’dan önce alması gereken
eğitimler, İSTESOB birlik binasında
verildi.

Seçimlerden güvenoyu alarak
çıkan İsmail Keskin yönetimindeki
İstanbul Bakkallar Esnaf Odası,
eğitim çalışmalarına hızlı başladı.
Nisan ayının birinci, ikinci, üçüncü
ve dördüncü Pazar günleri üyele-
rine eğitim veren esnaf odası,
üyelerini portör muayenesinden ve
para cezasından kurtarmış oldu. 

Eğitimler, Boğaziçi Üniversite-
si’nden Uzman Hemşire Seda Cora
tarafından verildi. Cora, verdiği eği-
timde ellere dikkat çekti ve en çok
mikrobun ellerde gezdiğini söyledi.

5 TEMMUZ SON GÜN
Gıda hijyen yönetmeliğine tabi

mesleklerde çalışanlar 5 Temmuz
2014’ten önce hijyen eğitim
belgesi almak zorunda. Aksi halde
cezai yaptırımlara maruz
kalacaklar. Önlemini erken alan
odalardan İstanbul Bakkallar Esnaf
Odası üyelerinin herhangi bir
mağduriyet yaşamaması için hijyen
eğitim verdi.

Oda başkanı İsmail Keskin,
seminerde yaptığı konuşmada şu
hatırlatmayı yaptı: “Hijyen Eğitim
Belgesi artık zorunlu oldu ve ve
5 Temmuz 2014 tarihinden
itibaren Gıda, Tarım ve
Hayvancılık Bakanlığı’nca
yapılan denetimlerde belgesi
olmayanlara para cezası
verilecek. Bu rakamlar 250 ile
1.000 TL arasında değişiyor. Biz
önlemimizi erken alalım 5

Temmuz’dan sonra sorun
yaşamayalım.”

SADECE BAKKALLAR
DEĞİL

Gıda üretim ve perakende iş
yerleri olmak üzere, çeşitli sıhhi ve
gayri sıhhi iş yerlerinde çalışanların
yaptırmak mecburiyetinde olduğu
portör muayeneleri yerine hijyen
eğitimi alınması zorunluluğu
getirildi. Kuaför, berber, hamam,
masaj ve güzellik salonları gibi
yerlerde çalışanların da 5
Temmuz’dan önce eğitim belgesi
alması gerekiyor. 

Hijyen eğitimi sırasında
sorunlar da gündeme geldi.
Esnaf kayıt dışından ve kaçak
sigaradan şikayet ederken oda
başkanı Keskin, şikayetçi olunan
yerlerin kendilerine bildirilmesini
istedi.

Gıda üretim ve perakende iş yerlerinin 5 Temmuz’dan önce alması gereken
eğitimler, İSTESOB birlik binasında verildi.

HABER

Nisan ayı boyunca verilen eğitimlerde tüm bakkal esnafı hijyen konusunda eğitime tabi tutuldu.

Odaların üyeye hizmeti böyle olmalı!
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